
Kako je z bogatenjem 
INŠPEKTOR BO NAREDIL RED 

Komisija za izvor premoženja občine Velenje je od za-
četka delovanja obravnavala enajst primerov, zoper ka-
tere so uvedli posebni postopek zaradi pojava neupravi-
čenega bogatenja. Dokončno pa so rešili le en primer. 
Komisija je lani pregledala 283 obvestil o premoženjskem 
stanju občanov, a je posebni postopek uvedla le v enem 
primeru. Ob koncu lanskega leta je komisija menjala ne-
kaj svojih članov, kar se v njenem delu tudi pozna, saj so 
imeli letos že pet sej. Na njih so obravnavali umestnost 
posebnega postopka zoper sedem občanov. Lani pa so 
obravnavali le pet primerov. 

Izvršni svet skupščine občine je na seji sklenil takoj 
inemovali tajnika komisije. To delovno mesto je trenutno 
nezasedeno in ga začasno opravlja davčni inšpektor. Iz-
vršni svet poziva vse inšpekcijske službe uprave občine 
Velenje, da sodelujejo pri odkrivanju neupravičenega bo-
gatenja posameznih občanov in podatke posredujejo ko-
misiji za ugotavljanje izvora premoženja. 

POSAMEZNIKI ZLORABLJALI SVOJ POLOŽAJ 
Komisija za ugotavljanje izvora premoženja je takoj po 

seji predsedstva CK ZKS obravnavala primer in ugotovila, 
da je skupina odgovornih delavcev projektivnega biroja 
Velenje in gradbnega podjetja kršila predpise. Posa-
mezniki iz te skupine so zlorabljali svoj položaj, tako da 
so v obliki provizij zasebnih obrtnikov — gradbenikov 
zagotavljali dohodke kot protiuslugo za oddajo del po 
kooperacijskih pogodbah med gradbenim podjetjem in 
zasebniki Zadevo so posredovali organom pregona uprav-
ne javne varnosti Celje. 

ORGANI ODKRIVANJA PREMALO 
DELUJEJO 

Izvršni svet skupščine občine Velenje je sprejel tudi 
sklep, v katerem zahteva, da komisija za ugotavljanje pre-
moženja poroča o svojem delu enkrat mesečno, tako da 
bo ta sproti ugotavljal aktivnost komisije. Komite ob-
činske konference ZK je ugotovil, da na področju odkri-
vanja družbeno škodljivih dejanj vse premalo delujejo or-
gani odkrivanja. Posamezniki, ki v svoji sredi odkrivajo 
razne nepravilnosti in kazniva dejanja, tega ne prijavljajo 
pristojnim organom. Prav zato imajo organi pregona naj-
večkrat opravka z manjšimi, nepomembnimi kršitvami. 
Večji prekrški pa najpogosteje ne pridejo na sodišče. Med 
ljudmi se pogosto širijo govorice, ni pa nikogar, ki bi 

uradno prijavil, zbiral gradivo in ga posredoval pristojnim 
organom. 

Komisija je tudi preveč upoštevala formalno pravne 
plati pri ugotavljanju izvora premoženja pri posamez-
nikih. Zadovoljila se je z odgovori in postopki, ki so jih 
sprejeli samoupravni organi. Premalo so upoštevali poli-
tične kriterije. Komite občinske konference je predlagal 
komisiji, da pristopi k izdelavi celovitih kriterijev pri de-
litvi sredstev, po katerih naj bi se ravnale delovne organi-
zacije. To je maksimalna višina osebnih dohodkov, število 
nadur, honorarji, višina kreditov za stanovanjsko izgrad-
njo, dnevnice in kilometrine. 

Sedanje delo komisije je potrdilo njeno družbeno upra-
vičenost obstoja. S sistematičnim delom te komisije vsa-
kodnevno preverjamo in usklajujemo družbene norme in 
našo poštenost. Raziskovanje izvora premoženja postaja 
družbena akcija. 

Graditeljem 
črnih gradenj 
se pišejo slabi 

Dve številki nazaj smo v našem časniku pisali o težavah, ki jih 
imajo na davčni upravi v Velenju v zvezi s pozabljivostjo občanov 
pri poravnavanju davčnih obveznosti. Tako so neporavnani davčni 
dolgovi nekaterih občanov tako veliki, da so jih davkarji prisiljeni 
izterjali z rubežem. 
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Ta tedem smo se oglasili pri 
urbanističnem inšpektorju. Od-
delek za gospodarstvo je bil 
namreč precej časa brez tega 
inšpektorja, junija pa je to de-
lovno mesto zasedel Branko 
Sonc, diplomirani pravnik. Kot 
v mnogih drugih občinah je 
tudi v velenjski občini vse več 
občanov, ki najraje gradijo na 
črno brez lokacijskega in grad-
benega dovoljenja. Seveda je 
vzrokov, zaradi katerih se ob-
čani lotevajo črnih gradenj, 
več. Verjetno pa so najvažnejši 
v tem, ker je kaznovalna po-
litika zelo nizka. Saj je bil do-
slej kršitelj kaznovan le s tisoč 
oziroma največ 1500 dinarji in 
dva dni zapora, čeprav zakon 
določa za te vrste kršitelje deset 
tisoč dinaijev kazni in do tri-
deset dni zapora, občani pa svo-
je čroe gradnje pogostokrat 
opravičujejo s tem, češ da mo-
rajo predolgo čakati na razno-
razna dovoljenja. Seveda pa je 
treba pri tem povedati, da gre 
pri črnih gradnjah (gradnji no-
vih objektov, prizidkov, dozida-
vah) največkrat za nestrokovno 

opravljena dela oziroma impro-
vizacije na račun varnosti. 

v zadnjem času je vse več 
prošenj za legaliacijo gradenj. 
Vzrok: graditeljem je zmanj-
kalo denaija, zato bi radi najeli 
kredit. Tega pa seveda ne mo-
rejo dobiti, če gradnja nima 
ustreznih dokumentov. Da bi 
črne gradnje v prihodnje odpra-
vili ali vsaj čimbolj omejili, 
bodo inšpekcijske službe izva-
jale dosleden nadzor nad vs^mi 
novimi gradnjami, prizidki, do-
zidavami, gradnjami garaž, pod-
zemali pa tudi strožje ukrepe. 

Prioddelku za gospodarstvo bo lo 
ustanovili posebno komisijo, ki bo 
sistematično po naseljih pregledala, 
če posamezni občani gradijo v skla-
du z zakonom. Ce bodo ugotovili, 
da njihov objekt ni v skladu z nor-
mativi in da niso dani pogoji za lega-
lizacijo gradnje, bodo zahtevali ru-
šenje objekta; seveda na stroške gra-
ditelja. Poleg poostritve kaznovalne 
politike v bodoče črnograditelji tudi 
ne bodo dobili uporabnega dovo-
ljenja, s tem tudi ne hišne številke, 
kar pomeni, da bodo morali plače-
vati hišnino, pa tudi podjetje za di-
stribucijo električne energije jih ne 
bo priključilo na električno 
omrežje. 

Družbeno 
razgledani 

samoupravl javci 
V našem času je družbenopolitično izobraževanje zelo potrebno. 

Na področju druženoekonomskih odnosov so velike spremembe. 
Delfski razred dobiva odločilno vlogo pri uresničevanju svojih 
ciljev. 

Delegatski sistem predstavlja 
ovo kvaliteto v razvoju našega 

samoupravljanja. Uvajamo novo 
" mokracijo, pri kateri lahko 

vsi delovni ljudje v temeljnih or-
' arijah združenega dela ter 

drugih temeljnih samoupravnih 
organizacijah in skupnostih pre-
ko delegatov in delegacij oprav-
ljajo svojo vlogo. Da bodo lah-
ko samoupravni demokratični 
odnosi čimbolje zaživeli v vsaki 

"jni samoupravni skup-
losti, je nujno potrebno, da so 

le i teh odnosov čim bolj 
:beno razgledani in tako 

Mjeni za samouprav-
ljanje. Prav zaradi tega delavska 

eiza Velenje vključuje v 
oj izobraževalni program tudi 

beno izobraževanje, ki za-
družbenoekonomsko in 

inopolitično izobraževanje 
in tako omogoča delovnim lju-
dem obvladovati teorijo razred-
nega boja in spoznavati zgodo-
vinske poti osvobajanja delav-
skega razreda. 

Delavska univeiza Velenje je 
v prvi polovici letošnjega leta 
otganizirala na področju druž-
benega izobraževanja seminaije 
za delegate temeljnih organi-
zacij združenega dela, za pred-
sednike osnovnih organizacij 
zveze socialistične mladine, po-
litično šolo za mlade komu-
niste^ seminaije za sindikalne 

j^poveijenike, za novo sprejete 
člane zveze komunistov ter pre-

: davanja za komuniste. Tako se 
je v prvi polovici leta udeležilo 
teh izobraževalnih oblik 775 
riušateljev. Mnogi so izrazili že-
lo , da bi naj bilo v bodoče še 
več izobraževalnih oblik na 

!ju družbenega izobraže-
ija. 
V jesenskem času bo delav-

univerza Velenje nadaljevala 
t seminarji za delegate temelj-
nih organizacij z;druženega dela, 

za sindikalne delavce, za novo 
sprejete komuniste in s pre-
davanji za komuniste na rednih 
sestankih. Organizirali pa bodo 
tudi seminarje za člane komisij 
samoupravnih delavskih kon-
trol, za delegate samoupravnih 
interesnih skupnosti in za dele-
gate krajevnih skupnosti. 

Delavska univerza Velenje bo 
v naslednjem šolskem letu pri-
pravila nov program družbenega 
izobraževanja. Koordinacijski 
odbor za družbeno izobraže-
vanje bo namreč pripravil po-
enoten načrt. 

Pri sestavljanju programa bo 
delavska univerza upoštevala 
tudi predloge vseh družbenih 
organizacij v občini in tako pri-
sluhnila potrebam družbenega 
izobraževanja v ožji družbeno-
politični skupnosti. Prepričani 
so, da bodo vse osnovne organi-
zacije zveze komunistov spre-
jele temeljne idejno poletične 
programe za usposabljanje svo-
jih članov. Na podlagi temeljnih 
idejnopolitičnoh programov bo 
delavska univerza lahko v večji 
meri upoštevala potrebe druž-
benega izobraževanja posamez-
nih organizacij. 

Za uspešno družbeno izobra-
ževanje bo potrebno čimprej 
ustanoviti občinski koordinacij-
ski odbor za družbeno izobraže-
vanje in ustanoviti aktiv preda-
vateljev, ki bo s pomočjo ve-
lenjske delavske univerze pospe-
ševal tovrstno izobraževanje. 
Predavateljski aktiv bodo mo-
rali razširiti, če bodo hoteli 
uresničiti vse načrtovane na-
loge. Poleg tega pa bo potrebno 
sprejeti družbeni dogovor in 
imenovati stalnega delegata v 
koordinacijski odbor za druž-
beno izobraževanje pri republi-
ški konferenci socialistične 
zveze. 

Čeprav je na tem prostoru v Šoštanju predviden stanovanjski blok, je rušenje stare zgradbe odkrilo črno gradnjo, tudi ta je na 
spisku za rušenje. (Na sliki označena s puščico) 

Predsednik zbora krajevnih 
skupnosti velenjske občinske 
skupščine Kari Šilih bo sklical 
12. sejo tega zbora, in sicer v 
ponedeljek, 22. septembra. De-
legati bodo na tej seji razprav-

ljali o sistemu financiranja kra-
jevnih skupnosti v občini Ve-
lenje. Krajevne skupnosti so v 
naši občini v prejšnjih letih ure-
jale svoje krajevne probleme z 
denarjem, ki so ga krajani sami 

KRATKE 
IZ ŠOŠTANJA 

Krajevni odbor združenja 
borcev NOV iz Šoštanja je 
na seji predlagal, da bi bil 
osmi oktober dela prost dan. 
Na predvečer praznika bodo 
zakurili kres na Goricah. Ob 
prazniku bodo okrasili tudi 
vseh dvanajst spominskih 
obeležij. 

•V sredo so imeli sejo sveta 
krajevne skupnosti Šoštanj. 
Razpravljali so o tekočih za-

devah in o programu dela. 
Danes pa bo seja konferenca 
samoupravnih interesnih 
skupnosti Šoštanja, Loko-
vice in Zavodenj. Razprav-
ljali bodo o zdravstvenem 
varstvu. 

Občinska izobraževalna 
skupnost je pričela z izgrad-
njo telovadnice pri osnovni 
šoli Karla Destovnika - Ka-
juha v Šoštanju. Dela je pre-
vzel Vegrad, končana pa naj 
bi bila ob prazniku republi-
ke. Uredili so tudi spodnje 
prostore te šole. Tako so pri-
dobili nekaj novih učilnic, 
dclavnico za tehnični pouk 
in jedilnico. 

zbrali. Nekaj denaija pa so pri-
spevale tudi delovne oigani-
zacije. Pomembno vlogo pri 
tem je imelo tudi prostovoljno 
delo, v katerega so se v velikem 
številu vključevali občani pri iz-
gradnji in urejanju komunalnih 
objektov in naprav. Iz občin-
skega proračuna so krajevne 
skupnosti dobile razmeroma 
majhen delež, ki so ga porabile 
za njihovo osnovno dejavnost. 

Takšen način zbiranja sred-
stev za uresničevanje skupnih 
potreb in interesov delovnih lju-
di ter občanov v naših krajevnih 
skupnosti ni zagotavljal enake 
gmotne osnove vsem krajevnim 
skupnostim. To je povsem ra-
zumljivo, saj je bil podvržen 
najrazličnejšim vplivom. To sta-
nje pa smo v velenjski občini 
hoteli izboljšati in smo zavoljo 
tega uredili boljši način financi-
ranja krajevnih skupnosti. Ta je 
tudi opredeljen v posebnem po-
glavju družbenega načrta za le-
tos. 

Bistvo novega sistema finan-

ciranja krajevnih skupnosti v 
občini Velenje je v tem, da so 
vsi dohodki občinskega prora-
čuna in komunalnega sklada 
opredeljeni po dohodkih krajev-
nih skupnosti ter so tako tudi 
prikazani v posameznih krajev-
nih skupnosti in sicer v zneskih, 
ki so jih te prispevale k ustvar-
jenim skupnim dohodkom. To 
bo prav gotovo osrednja točka 
sklicane seje zbora krajevnih 
skupnosti in lahko priča-
kujemo, da bodo delegati po-
drobneje opredelili način finan-
ciranja v občini Velenje. 

Nič manj pomembna ne bo 
razprava o predlogu vrstnega 
reda gradnje objektov v krajev-
nih skupnostih iz sredstev sa-
moprispevka občanov do leta 
1980. Poleg teh dveh točk 
dnevnega reda pa bodo delegati 
poslušali in razpravljali o poro-
čilu samoupravne interesne ko-
munalne skupnosti Velenje, ki 
se prav tako nanaša na proble-
matiko financiranja krajevnih 
skupnosti. 

• NAČRTOVANJA IN POTREBE 



ZADNjEDNI 
PO SVETU... 

• KONEC KRIZE NA 
PORTUGALSKEM? 

Po mesecih nenehnih nespo-
razumov in napetosti se obetajo 
Portugalski boljši dnevi: nova 
vlada, ki jo sestavlja admiral 
Azevedo, pripravlja program de-
setih točk, ki bo, sodeč po prvih 
odmevih, zadovoljil vse doslej 
nasprotujoče si glavne stranke v 
deželi. 

To se pravi, da so resnične 
možnosti za sodelovanje med so-
cialisti, komunisti in predstav-
niki ljudske demokratske stran-
ke, ki so doslej vztrajali na svojih 
pozicijah in niso kazali priprav-
ljenosti za skupno delo. 

Krize, ki globoko pretresa 
Portugalsko, s tem seveda še ni 
konec, mogoče si je obetati le 
nekoliko manj burno obdobje. 

Najpomembnejša izhodišča 
programa . nove vlade so na-
slednja: podlaga za nadaljnji raz-
voj portugalske družbe bo usme-
ritev v socializem in uresniče-
vanje revolucionarne oblasti. Ob 
tem bodo dosledno spoštovali 
sporazume, ki so jih glavne poli-
tične stranke podpisale z gi-
banjem oboroženih sil, ko so 
sprejemali določila nove ustave. 

Ta zagotavlja politični plura-
lizem, torej možnost uveljav-
ljanja različnih pogledov in 
mnenj, vendar na miren in de-
mokratičen način. 

V notranji politiki se bo nova 
vlada prizadevala krepiti lokalno 
demokracijo, kar pomeni, da bo 
skušala uveljaviti krajevne po-
bude in se ne bo oslanjala zgolj 
na trdno vodenje iz centra. 

Na zunanjepolitičnem pod-
ročju zagovarja novi program so-
delovanje z vsemi narodi in 
državami ne glede na razlike v 
družbenem ali političnem si-
stemu. Zavzemali se bodo za ma-
na svetu in miroljubno sožitje 
med narodi 

Vlada bo nadaljevala z deko-
lonizacijo in postopnim preno-
som oblasti na zakonite organe v 
novo osvobojenih nekdanjih ko-
lonialnih področjih. 

Ta program je naletel na zelo 
ugodne odmeve v krogih velikih 
političnih strank, vendar pa je 
treba opozoriti, da veljajo ti od-
mevi predvsem splošnim in za 

večino sprejemljivim načelom, 
ne pa tudi konkretizaciji teh-
načel. In prav ob tem, ob kon-
kretnih razlagah za večino sicer 
sprejemljivih načel, so bile doslej 
hude bitke na portugalski poli-
tični sceni 

• LIBANON: 
NEGOTOVO 
IN NAPETO 

V Libanonu se še vedno niso 
pomirila huda nasprotja, ki so v 
zadnjih nekaj dneh terjala dese-
tine mrtvih in ki so skoraj ohro-
mila življenje v deželi. 

Sklep vlade, da bo armada po-
sredovala v bojih med nasprot-
niki na severu Libanona, je na-
letel na različne odmeve. Del 
levo usmerjenih sil je celo pri-
pravil splošno stavko, ki je v že 
tako dovolj razburkano ozračje 
vnesla še dodatno napetost. 

Položaj v Libanonu v tem tre-
nutku ponuja le malo optimi-
stičnih obetov za prihodnost, ki 
je še vedno skrajno negotova. 

• SLOVO ELIZABETE 
PERON? 

Tačas je argentinska predsed-
nica Izabela Peron sporočila, da 
odhaja na daljše zdravljenje in 
počitek. Obojega je sicer ne-
dvomno potrebna, toda v 
Buenos Airesu je veliko ljudi 
prepričanih, da pomeni to 
„zdravljenje" hkrati tudi dokon-
čen odhod iz predsedniške pa-
lače. 

Argentina, sicer izredno bo-
gata dežela kar zadeva naravne 
vire, je v vrtincu ne samo politič-
nih, marveč tudi gospodarskih 
kriz in Izabela Peron, kije prišla 
na oblast po smrti svojega moža 
Perona, jih ni mogla rešiti. 

Zato menijo, da je prišel čas, 
ko bo treba poiskati močnejšo 
in sposobnejšo politično oseb-
nost. Med kandidati omenjajo 
senatorja Itala Luderja. 

Dejstvo je, da Argentina zares 
potrebuje nekoga, ki bi z veliko 
volje in nič manj sposobnosti 
uveljavil v deželi red in mir in ji 
zagotovil stabilnost. 

.IN DOMOVINI 
POSVETOVANJE - V Dub-

rovniku je bilo pod pokrovitelj-
stvo Edvarda Kardelja posveto-
vanje o samoupravljanju, ki se ga 
je udeležilo več kot 100 ugled-
nih političnih in znanstvenih de-
lavcev iz Jugoslavije in iz 25 
držav Evrope, Afrike, Azije, La-
tinske in Severne Amerike. 

POSOJILO - V teku so pri-
prave za razpis javnega posojila 
za novogradnje, rekonstrukcije 
in modernizacije magistralnih in 
regionalnih cest v Sloveniji. S 
tem posojilom ki bi ga vpisovali 
občani in pravne osebe (vpis po-
sojila naj bi se pričel 1. januaija, 
zaključil pa 30. junija pri' 
njega leta), naj bi zbrali 900 mi-
lijonov dinaijev. Do tega zneska 
naj bi prišli takole: vsak občan 
nqj bi nekako v 24 obrokih vpla-
čal 1.500 dinarjev oziroma pri-
bližno polovico poprečnega 
osebnega dohodka v Sloveniji. 
Seveda tu ne gre zgolj za .ob-
čane, pač pa tudi za delovne or-
ganizacije, še posebno tiste, ki 
najbolj pogosto uporabljajo 
cesto. Posojilo bi vračali pet let, 
obrestna mera pa bi znašala 10 
odstotkov. 

STANARINE - Izvršilni od-
bor zveze stanovanjskih skup-
nosti Slovenije je obravnaval iz-
vajanje dogovora o politiki sta-
narin v letu 1975 in podprl pri-
zadevanja izvršnega sveta skup^ 
ščine S RS za to, da bi dosegli 
bolj umiijeno gibanje cen in jih 
uskladili s politiko cen. Na teh 
osnovah neg bi se v Sloveniji le-
tos dvignile stanarine največ za 
25 odstotkov. V tistih občinah, 
kjer niso upoštevali tega dogo-
vorjenega povišanja, morajo ta-
koj uskladiti stanarine, zago-
toviti pa je tudi treba, da bodo 
družine z nizkimi dohodki do-
bile družbeno pomoč (sub-
vencije). 

ZLATO - Čeprav je domače 
in tuje tržišče zelo dobro spre-
jelo zlatnike, srebrnike in nakit 
iz zlata in srebra, so se zlatarji 
tovarne zlatega nakita v Majdan-
peku usmerili tudi na druge pro-

izvode. Prav zdaj napovedujejo 
proizvodnjo tekočega zlata in 
zlata za zobe. Zlata za predelavo 
je dovolj. Lani so v zlatarni .v 
Boru proizvedli približno 4000 
kilogramov zlata, letošnji načrt 
pa določa 4611 kilogramov zlata 
in 33.609 kilogramov srebra. 

ODLIKOVANJE - Na slo-
vesni seji mestne skupščine in 
družbenopolitičnih organizacij 
Zagreba je predsednik republike 
Josip Broz Tito izorčil red na-
rodnega heroja, s katerim je odli-
koval Zagreb za izjemen prispe-
vek k revoluciji in socialistični 
graditvi 

PROIZVODNJA - Rast indu-
strijske proizvodnje v Sloveniji je 
upadala tudi v juliji. Njena stop-
nja je z 2,3 odstotka celo močno 
padla pod raven, predvideno za 
letošnje leto. Po stopnji rasti in-
dustrijske proizvodnje je Slo-
venija pod poprečjem za celo Ju-
goslavijo, ki znaša 3,8 odstotka. 
Rezultate nad poprečjem dose-
gajo v Bosni in Hercegovini ter 
Srbiji. Tudi v "produktivnosti 
dela Slovenija zaostaja za jugo-
slovanskih poprečjem. 

UVRSTITEV - Ekonomska 
politika je tudi letos na osnovi 
ekonomskih pokazateljev obja-
vila razporeditev 130 proiz-
vodnih, 50 trgovskih in 20 pro-
metnih delovnih organizacij v 
Jugoslaviji. Največja delovna or-
ganizacija v Jugoslaviji je INA, 
druga Bor, tretja Jugometal iz 
Beograda, četrta Naftagas iz No-
vega Sada in tako naprej. Med 
slovenskimi delovnimi organiza-
cijami je najvišje uvrščena Iskra 
(osma). Združene slovenske žele-
zarne so na 17. mestu, Gorenje 
na 24. mestu. Med trgovskimi in 
gostinskimi organizacijami je 
Slovenijales na četrtem mestu, 
Metalka na šestem in Emona na 
sedmem mestu. Med slovenskimi 
prometnimi podjetji je največja 
Interevropa iz Kopra, ki se med 
največjimi prometnimi organiza-
cijami v državi uvršča na četrto 
mesto. ŽTP Ljubljana pa na pe-
to. 

PRAZNIK OBČINE MOZIRJE 

Nove delovne pridobitve 
Na Ljubnem ob Savinji so se 

prejšnjo soboto zaključile prire-
ditve ob letošnjem prazniku je 
občine Moziije. Osrednja slo-
vesnost je bila združena s sejo 
vseh zborov občinske skup-
ščine, otvoritvijo novega kovi-
narskega obrata splošnega grad-
benega podjetja Gradbenik ter 
prenovljene osnovne šole z no-
vim prizidkom in telovadnico. 

Ravnatelj osnovne šole na 
Ljubnem Jože Prislan je pred 
otvoritvijo povedal, da je šola 
rezultat prispevka občanov mo-
zirske občine in bomo vsi, ki jo 
bomo videli, domačinom za-
vidali. Prav je imel. Obnovljeni 
stari šolski prostori in novi v 
prizidku so tako funkcionalno 
urejeni ter opremljeni, da daleč 
naokrog ni podobnega šolskega 
poslopja. Zavoljo tega so kra-
jani na obnovljeno šolo še tem-
bolj ponosni. 

Prireditelji letošnje osrednje 
slovesnosti ob prazniku občine 
Moziije so izbrali Ljubno za 
kraj zaključnih in osrednjih pri-
reditev. Tu so dobili obnovljeno 
šolo in novo tovarniško po-
slopje za kovinarske izdelke, ki 
ga je zgradilo splošno gradbeno 
podjetje Gradbenik. Po svečani 
seji vseh zborov skupščine ob-
čine Moziije, na kateri je go-
voril predsednik izvršnega sveta 
Hubert Herček' podelili pa so 
letošnjo občinsko nagrado pri-
padnikom JLA - graničaijem 
na obmejni enoti v Solčavi, so 
se delagati, gosti in številni do-
mačini najprej zbrali pred novo 
tovarniško halo. Zatem pa je po 
Ljubnem krenila povorka pred 
šolo, kjer je bila osrednja prire-
ditev. 

Slavnostni govornik je bil 
član predsedstva SRS Tone 
Bole. Med drugim je dejal: 
„Praznovanje občinskega praz-
nika v, tem letu ima še poseben 
pomen. Letos namreč mineva 
30 let, odkar je bilo zmagovito 
končano najbolj usodno ob-
dobje v zgodovini človeštva. To 
leto proslavlja in praznuje ves 
napredni svet in sicer kot jubi-
lejno obletnico zmage protifa-
šistične fronte v drugi svetovni 
vojni. Pred 30. leti je padel na 
kolena tretji nemški rajh. Pro-
padli so naklepi, da se znova 
uveljavi nemški imperij, da se 
svet in zgodovina človeštva 
podredita njegovim interesom. 
Za delavski razred in delovne 
ljudi jugoslovanskih narodov in 
narodnosti ter še posebej za nas 
Slovence pomeni tridesetletnica 
zmage obenem 30. obletnico 
zmage, socialistične revolucije. 
Osvobodili in zedinili smo Slo-
venijo ter na vsem slovenskem 
ozemlju so delavski razred, anti-
fašisti in domoljubi združeni v 
OF ter z drugimi narodi Jugo-

Na otvoritvi šole na Ljubnem je govoril tudi član predsedstva SRS Tone Bole 

slavije pod vodstvom komuni-
stične partije postavili oblast 
delavskega razreda. 

ZDRUŽENO DELO 
OBLIKUJE ZAVEST 

Tone Bole je v slavnostnem 
govoru poudaril tudi delež Gor-
njesavinjčanov. Povedal je: 
„Tudi na slavju na Ljubnem je 
zbran tisti rod, kateremu je bilo 
naloženo, da prevzame nase 
breme strašnih preizkušenj voj-
ne, to je pa tudi tisti rod, ki mu 
je čast in naloga, da v duhu bor-
bene tradicije najbolj zvestih 
sinov našega naroda prične gra-
diti novo popolno preobrazbo 
družbe. Vse kar smo delali je 
bilo usklajeno s potrebami in 
težnjami nekoč zatiranega ljud-
stva. V boj za novo družbo seje 
vključilo vse, kar teži k svo-
bodi, pravici in boljšim od-
nosom." 

Zatem je slavnostni govornik, 
član predsedstva SRS Tone 
Bole, govoril o povojnem raz-

voju Gornje Savinjske doline. 
Industrije v tej dolini sploh ni 
bilo. Les je žagalo le nekaj 
skromnih žag. Po splavih pa so 
ga pošiljali po svetu. Po Savinj-
ski in Zadrečki dolini sta se vi-
jugali prašni cesti. Če k temu 
dodamo še trgovce in obrtnike, 
smo v glavnem našteli vse, kar 
je predstavljalo gospodarsko 
moč v tistem času. 

Skoraj vsi savinjski otroci so 
končali šolanje v nepopolnih 
osnovnih šolah. Na prste pa bi 
lahko prešteli mladino iz Gor-
nje Savinjske doline, ki je 
obiskovala srednje šole ali pa 
morda univerze. 

„Ne moremo biti razočarani 
nad tem, kar smo po vojni na-
pravili v tej dolini", je nato de-
jal Tone Bole. »Spominjam se 
še 10 in nekaj let nazaj, ko je 
mozirska občina bila na dnu 
lestvice dohodkov na občana 
med slovenskimi občinami. V 
statistiki zadnjih let pa lahko 
preberemo, da se z ustvarjenim 
dohodkom vztrajno in hitro pri-

Najbolj so bili veseli prenovljene šole učenci 

Komentar IjmIIU! 
V teh dneh, pisali smo le-

to 1973, se je pričela v Čilu 
drama. Pred očmi. vsega sve-
ta. Svoboda, suverenost, pra-
vica... vse je izpuhtelo v 
zrak; najsvetlejša določila 
zgodovine so bila odnešena s 
pišem fašističnega terorja. 
Allende je bil zverinsko 
umorjen, velika nogometna 
igrišča so bila spremenjena v 
koncentracijska taborišča. 
Protesti vsega svobodomisle-
nega sveta niso pomagali -
Čile je bil pahnjen v epizodo 
zgodovine, ki je najbolj 
čma, najbolj umazana. Dik-
tat pameti je zamenjal diktat 
orožja. 

Pred več kot tremi deset-
letji je Hitler ugrabil suvere-
nost in svobodo evropski 
državi Češkoslovaški. 

Evropske velesile so verjele, 
da se bo ustavil Na žrtvenik 
miru za vsako ceno, svoje 
predstave o miru, so položile 
ubito državo. Hitlerju še ni 
bilo dovolj. Svet je pahnil v 

sistemov, ki trmasto branijo 
svoje zgodovinske „Pravice ", 
a jih zato tudi hote spremi-
njajo v največje krivice proti 
ljudem. 

Za kaj torej gre? Odpi-
ramo zgolj dileme in vpra-
šanja. 

vrtinec največje vojne. Naj-
bolj umazane, ponižujoče. 

Je torej Čile zgolj pojavna 
oblika notranjih trenj te la-
tinskoameriške države? Prej 
bi rekli, da je epizoda še ved-
no nezlomljenega fašizma. 
In kaj je fašizem? Dejali bi, 
da kvečjemu pojavna oblika 
gospodarskih in političnih 

Povojni svet se je srečal 
bolj kot kdajkoli poprej z gi-
banjem, ki teži k popolni so-
cializaciji vseh proizvodnih 
odnosov. Teži torej k huma-
nizmu, ki ni zgolj izraz 
umetniških vrenj, pač pa je 
tudi oprijemljiva socialna ka-
tegorija, v kateri more po-
stati konkreten človek gos-

bližuje slovenskemu povprei 
Novi obrati, ki so ponos i 
venije, dajejo kruh 3 tiso 
delavcem in skupno združ 
delo oblikuje zavest delavcei 
GLIN, Elkroju, Gradbeni 
Cinkarni, Gorenju, v trgovs 
in gostinsko turističnih p 
jetjih. Tisoč ljudi pa sodel 
pri izgradnji socializma v sos 
njih občinah. Sodobne ceste 
povezale vse večje kraje in si 
raj ni več kmetijg v gorski 
svetu, ki ne bi bila dostopni 
motornim vozilom. Več i 
usmeijenih kmetij je postalo 
postaja pomembna gospodari 
opora občine in vse si oveni 
skupnosti." 

Tone Bole pa je na osred 
prireditvi na Ljubnem govo 
tudi družbeni akciji za stabOii 
cijo. Delovni ljudje so to akc 
sprejeli, saj so spoznali, dai 
katere navade, način dela 
gospodarjenja niso sprejemjji 
in jih moramo korenito sprem 
niti. Kritični smo do nekatei 
dejstev, ki so prisotna v gosp 
darstvu in gospodarjenju. R 
cen oziroma rastoča inflai 
ter primanjkljaj v plačilni 
lanci sta že dosegla takšno ste 
njo, ki terja odločne krati 
ročne ukrepe ter načrtnejšo 
preudarno stabilizacijsko | 
litiko. 

Otroci osnovne šole iz Ijii 
nega so na osrednji prirei 
pripravili daljši kulturni spoi 
Po končani slovesnosti pa so 
udeleženci zbrali na tovariški 
srečanju v Vrbju. 

Zaključnih prireditev v 
čini Moziije se je udeležila ti 
delegacija občine Čajetina 
Srbije, s katero so podpisal 
stino o pobratenju. 

M. TAM 

podar svojega konkretnega 
dela. To ni zgolj teorija. Ju-
goslovani nismo edini, ki to 
dosegamo. Kvečjemu smo 
izvirni ih optimalni Celoviti 
Popolni v želji, da obrnemo 
vse družbene odnose v prid 
človeka. Hodimo torej po 
poti socialističnega samo-
upravljanja, v mednarodnih 
odnosih pa za smerjo ne-
uvrščene politike. 

Zametke vseh teh družbe-
nih inovacij smo zasledili 
tudi v Čilu. Prav zato se je 
tudi pričela njegova drama. 
Kdaj se bo razpletla? Je po-
novljiva? Na vseh nas je, da 
to ne dopustimo. 

Tudi Čile je lahko samo 
Češkoslovaška izpred treh 
desetletij... 

MILAN. MEDEN 



TUDI V VELENJU DELAJO 

Neprijavljeni gradbeni delavci 
V velenjski okolici rastejo hiše kot gobe po dežju, graditelji pa 
pstokrat kršijo zakonska določila. Marsikdo ne ve ali pa noče 
eti, da je treba od vsega dohodka odvesti delež davčni upravi. V 

občini je mnogo izvajalcev iz drugih občin. Tam imajo pri-
10 obrt (ali pa je celo sploh nimajo), pri nas pa ničesar ne 
Tjajo. 

DAVČNI UPRAVI 
OTEŽKOČENO DELO 

Inšpektorji davčne uprave so 
odločili, da pogledajo po 
dbiščih, kako je z izvajalci, 
stitorji. 
Lo smo prišli skupaj z in-
Ictorji na gradbišče, smo bili 

jost ogorčeni. Videli nis-
niti ene same table z napi-
investitoija, izvajalca nad-
in projektanta. Človek se 

kje je gradbena, tržna in 
lovna inšpekcija. Saj sploh ne 

nalnega podjetja Slovenj Gra-
dec. Na gradbišču je bil z de-

lavci tudi delovodja iz tega pod-
jetja, ki je baje skrbel za mate-
rial. Ko smo se vrnili pa je že 
odšel. Obljubil je, da bo pri-
nesel pogodbo o delu. Ob dogo-
vorjenem času je ni predložil. 
Vrnili smo se še v popoldan-
skem času, vendar te skupine 
nismo več srečah. 
_ Povedali pa so, da stanujejo v 
Žalcu, kjer imajo sobo. V njej 
je pet ljudi, vsak pa plača vodji 

m 

Jaz pomagam njemu, on pa meni 

ugotoviti „kdo pije in 
plača". Pogosto smo sre-
na gradbišču nove stano-

njske hiše le nekaj „zidaijev", 
1 katerih pa smo komaj zve-
li, kako jim je sploh ime. Ti 
lavci so največkrat brez nad-

ora. Njihov vodja pa je . 
vedo kje. 

ne 

SOBA 
, ZA 300 DENARJEV 
Na gradbišču meke stanovanj-
l hiše smo srečiali skupino Sti-

li delavcev s Kosova. Njihov 
tdja, Redžep Bitiči iz Žalca, 
androv trg 7, je bil odsoten. 

Jpride okrog desetih", so dejali. 
Trnih smo se, a ga ni bilo. Red-
ep Bitiči je kooperant komu-

300 dinarjev. To je soba, v ka-
teri so železne postelje in skoraj 
nič drugega. Sobo jim je pri-
skrbel vodja Redžep Bitiči. Ta 
plačuje zidarju 15 dinaijev na 
uro, ostalim trem pa po 10 di-
narjev. 

Kako imajo urejeno socialno 
zavarovanje, pa ti delavci sploh 
niso vedeli. 

BREZ OBRTNEGA 
DOVOLJENJA 

Na naslednjem gradbišču 
smo srečali skupino štirih delav-
cev. Vodje nimajo. Z lastnikom 
hiše so se dogovorili (pogodbe 
niso sklenili), da mu bodo hišo 
ometall Ko bodo dela zaklju-
čili, bodo prejeli plačilo. „In to 

le 15.000 dinaijev", so dejali. 
Ko smo jih vprašali, zakaj ni-
majo obrtnega dovoljenja, so 
nas le gledali in spet niso ni-
česar razumeli. Povabili so jih 
na občinsko skupščino, vendar 
se povabilu niso odzvali. Ko 
smo se vrnili na to gradbišče 
popoldne, jih ni bilo več. Sta-
novanje imajo v Žalcu, nimajo 
pa potrdila o začasnem bivanju. 
Pravzaprav sploh niso prijav-
ljeni, saj je eden izmed njih po-
kazal odjavo začasnega bivanja 
v Žalcu. Odjavil se je petega 
septembra. 

TRIJE NEPRIJAVLJENI 
DELAVCI 

Cvetkovič Jovan ima obrt že 
deset let" Prvič dela v Šaleku. 
Poleg njega pa smo srečah tri 
delavce. Jovan jim nudi stano-
vanje v neznosnih pogojih in 
sploh nima prijavljene. Prav 
tako ne prijavlja prometnega 
davka v naši občini. 

Srečali smo tudi Draga Hra-
staka s tremi delavci. To je 
kmet iz Krapine, ki večkrat pri 
de na delo v naše kraje. Ničesar 
pa ne prijavlja. Ugotovili smo, 
da je letos delal na našem pod-
ročju na treh mestih. Doslej je 
tako zaslužil že prek 25.000 di-
naijev. 

STANOVANJSKA STISKA 
Stanovanja je težko dobiti in 

t4 stanovanjsko -stisko mnogi 
spretno izkoriščajo v svoje na-
mene. Tako so davčni Inšpek-
toiji ugotovili, da ima Marija 

Oder iz Šaleka poleg osmih de-
lavcev Vegrada (zanje ima v 
Vegradom sklenjeno pogodbo) 
še tri neprijavljene delavce. 
Zanje ne plačuje nobenega dav-
ka. 

»DENAR 
POBERE OBČINA" 

Srečali smo tudi investitoija 
stanovanjske hiše, ki gradi naj-
več sam. Pomaga" mu le prija-
telj, vendar mu za tO: delo ne 
plačuje, ampak tudi on pomaga 
njemu. Nihče ni kvalificiran zi-
dar. Ko smo ju vprašali, če člo-
vek, ki vodi nadzorna dela na 
tem področju, to dovoli, je de-
jal: »Saj pravi, da je boljše če 
gradimo sami. V svojo hišo bom 
sam prav gotovo vložil le naj-
boljši material in dela tudi čim 
bolj kvalitetno izdelal. Nad-
zorni je dejal, da naj ne naje-
mamo skupinic, ki gradijo sicer 
zelo hitro, vendar slabo.', Nad-
zornemu morajo ti ljudje precej 
plačati. Povedali so, da je prišel 
pogledati le enkrat, hiša pa je v 
drugi fazi gradnje. »Ta denar 
pobere občina," je še dejal. 
Zdaj smo videli, kako zelo so 
ljudje napačno obveščeni, saj 
občina nima niti pregleda nad 
temi nadzornimi delavci in tako 
tudi skoraj nobenih dohodkov. 

Davčna uprava je tukaj skoro 
brez moči, saj težko ugotovijo, 
kdo sploh krši predpise. Na tem 
področju pa ima mnogo dela 
tržna, delovna in gradbena in-
špekcija. Skupaj z njimi jim bo 
tudi uspelo zatreti nepravilnosti 
v našem gospodarstvu. 

• KDAJ PROSTOR 
ZA PLAKATE? 

A 

Kljub temu, da je napis 
zelo dobro viden, ga tisti, ki 
je obesil plakat na ograjo ob 
Prešernovi cesti, kot kaže, ni 
opazil. Res pa je tudi, da v 
Velenju ni nikjer prostora, 
Kjer bi bilo dovoljeno plaka-
tiranje, zato ni čudno, da so 
plakati pogostokrat raztre-
seni vsepovsod. 

• MLADI IZ VELENJA NADALJUJEJO SOLIDARNOSTNO AKCIJO V ZIBIKI 

Pred mesecem dni ni bilo niti temeljev, v nedeljo popoldne 
pa so hišo že pokrili 

Nihče ni pričakoval, da bodo lahko v tako kratkem času na 
vrh nove gradnje pritrdili smrečico. 

Hostnikova hiša pod streho 
Mladi iz velenjske občine držijo svojo obljubo. Avgusta so zdru-
i v brigado Franca Leskoška-Luke štirinajst dni gradili vodovod 
njevni skupnosti Zibika, v popoldanskem času pa so pomagali 

fazanom Zibike pri obnavljanju domačij, ki jih je porušil lanski 
otres. Med drugim so tedaj sklenili, da bodo zgradili novo hišo 

• Hostniku iz Strtenke. 

Ivanu je podobno kot mno-
n drugim lanski potres tako 

mičil hišo, da jo je posebna ko-
tisija uvrstila v četrto katego-

— med tiste, ki jih je treba 
orušiti. Kljub temu, da je Ivan 
obil 200 tisoč dinaijev kre-
ita, nove hiše ne bi bil mogel 
»četi zidati, ker je ljudi za delo 

malo. Žena je že več let in-
alid in nesposobna za delo, od 

iv pa bo starejši, ki je za-

poslen v štoiski železarni, kma-
lu odšel k vojakom, tako da mu 
pri delu lahko pomaga le še 
mlajši sin, ki ima šestnajst let. 

Prihod brigadiijev v Zibiko 
pa je ulil Ivanovi družini novo 
upanje do življenja. Šestnajstega 
avgusta se je brigadirjem pridru-
žilo tudi okrog petdeset mladin-
cev iz Vegrada. S skupnimi 
močni so tisto soboto pozidali 
hišo do prve plošče. 

Ko smo v soboto spet obiska-
li Zibiko skupaj s sekretaijem 
občinske konference SZDL To-
netom Šeligom in sekretarjem 
strokovnih odborov sindikata 
Jožetom Kandorfom, nas je po 
prihodu najprej ves nasmejan 
pozdravil Ivan Hostnik. »Hiša 
raste kot gobe po dežju," so 
bile njegove prve besede. In res 
mladi iz Velenja (predstavniki 
občinske konference ZMS Ve-
lenje in velenjskega Vegrada) se 
po 24. avgustu, ko je brigada 
odšla iz Zibike, vsak konec ted-
na vračajo v Strtenice in gradijo 
Ivanu novo hišo. 

V nedeljo dopoldne so na vrh 
hiše pritrdili že smrečico, po-

poldne pa je bila nova Hostni-
kova hiša že pod streho. „Če bi 
upoštevali polne dni, potem do-
slej za gradnjo hiše nismo po-
rabili več kot deset dni," se rad 
pohvali Vlado Videmšek, sekre-
tar občinske konference ZSM 
Velenje, ki je tako rekoč glavni 
vodja pri gradnji hiše. „Ce bo 
šlo vse po sreči, bodo Hostni-
kovi že oktobra v novi hiši," 
meni Vlado Videmšek. 

Veijamemo mladim Velenj-
čanom. V to je trdno prepričan 
tudi Ivan Hostnik, ki kar ne naj-
de besed zahvale mladim iz Ve-
lenja za njihovo resnično zelo 
veliko solidarnostno pomoč. 

Delavci delajo, kje je njihov vodja? 

MNENJA GLAVNEGA TAJNIKA CTZ PROF. ZORANA 
VUDLERJA 0 RAZVOJNIH TURISTIČNIH MOŽNOSTIH 
V OBČINI VELENJE 

Turizem je zelo pomembna dejavnost tudi na našem 
območju. Vendar pa se moramo lotevati turizma v bodoče 
bolj natančno in poglobljeno. Lotevati se ga moramo 
stvarno, tehtno in čim manj načelno. 

Na celjskem območju 
imajo pri perspektivnem raz-
voju turizma dve smeri: ko-
mercialni turizem ter rekre-
acija delovnih ljudi z delov-
nim turizmom. Doslej so 
razvijali le komercialni turi-
zem, medtem ko za rekrea-
cijo in delovni turizem niso 
naredili skoraj ničesar. V 
prihodnje nameravajo razvi-
jati obe zvrsti turizma. 

O možnostih razvoja tu-
rizma v velenjski občini smo 
se pogovarjali z glavnim taj-
nikom celjske turistične zve-
ze prof. Zoranom Vudler-
jem. 

Kaj obsega celjska turi-
stična zveza in kakšna je nje-
na naloga? 

»Zveza združuje turistič-
na društva iz istega območja 
kot svet osmih občin. Tako 
jo sestavlja šestindvajset turi-
stičnih društev. Sodelujejo 
tudi gostinske delovne orga-
nizacije. Iz občine Velenje 
sta včlanjena turistično dru-
štvo Velenje in Šoštanj. So-
delujemo pa tudi z gostin-
skim podjetjem Paka, gostin-
skim podjetjem Kajuh Šo-
štanj, restavracijo Nama in 
vilo Herberstein. Turistična 
zveza Celje daje med drugim 
predloge občinskim skupšči-
nam za razvoj turizma na 
njihovem območju. Zveza se 
zavzema za čim lepšo uredi-
tev krajev in vsako leto oce-

- ni najlepši kraj na širšem 
celjskem turističnem ob-
močju. Lansko leto so bile 
za najlepši kraj proglašene 
Luče, za najlepše mesto pa 
Velenje. Letošnje tekmo-
vanje je v teku, rezultati pa 
bodo objavljeni konec me-
seca oktobra. Naloga naše 
zveze je tudi redna informa-
cijska služba. Enkrat teden-
sko obveščamo tisk in radio 
o zmogljivostih, prireditvah 
in ostalih turističnih doga-
janjih. Skrbimo tudi, da je 
naše območje založeno s 
propagandnim gradivom, ki 
ga pošiljamo na sejme doma 
in v inozemstvu. Vsak drugi 
mesec izdamo svoje glasilo 
Turistične objave, enkrat 
letno pa izdamo turistični 
Informator, ki vsebuje vse 
podatke za celotno ob-
močje. Letos smo odgovorili 
na 500 pisem glede informa-
cij in od tega jih je bilo 50 iz 
velenjskega področja. Prav-
kar smo objavili svoje mne-
nje o razvoju turizma na 
celjskem območju, pa tudi 
za vsako občino posebej. 
Pripravljajo nov barvni pro-
spekt, ki bo zajemal celotno 
območje. Obenem se pri-
pravljamo že tudi na zimsko 
sezono." 

Kaj mislite o razvoju tu-
rizma na območju občine 
Velenje? 

»Menim, da turizem v Ve-
lenju že nekaj let nazaduje. 
Obstajajo svojstveni pogoji 
za vse zvrsti turizma. V Ve-
lenju so nujno potrebne 
nove hotelske zmogljivosti, 

saj so obstoječe že nekaj let 
skoraj neprekinjeno zase-
dene. Najcenejša in najugod-
nejša rešitev je prizidek pri 
hotelu Paka, kjer bi lahko 
najceneje pridobili približno 
100 ležišč. Hotel Paka pa že 
ima zadostne restavracijske 
zmogljivosti, pa tudi dobre 
gostince. 

Kako pa je z razvojem 
kmečkega turizma na vašem 
velenjskem področju? 

Glede kmečkega turizma 
menim, da je treba pridobiti 
nosilca te dejavnosti. To naj 
bi bila ustrezna delovna or-

Zoran Vudler 
ganizacija in sicer kakšna 
kmetijska zadruga ali pa 
gozdno gospodarstvo. Na 
tem področju so pogoji za 
vsakršen kmečki turizem. 
Kmetija, ki se začne ukvar-
jati s kmečkim turizmom, 
mora biti popolnoma pre-
usmeijena in urejena." 

Kakšne možnosti ima ve-
lenjska občina v izletniško 
nakupovalnem turizmu? ' . 

Velenje ima izredne po-
goje za izletniški in nakupo-
valni turizem, vendar pa je 
na tem področju stoijeno 
mnogo premalo na področju 
reklame. Tu bi se morah bolj 
angažirati zlasti delovni or-
ganizaciji ERA in NAMA. 
Moti me, da tako zanimiv in 
lepo urejen muzej v Velenju 
ni bolj obiskan. Muzej je pri-
vlačen za preproste ljudi, a 
ga mnogi sploh ne poznajo. 
Velenje je po tolikih letih še 
vedno brez prospekta. Ob-
činska skupščina posveča 
premalo pozornosti tu-
rizmu." 

Kaj mislite o letošnjem 
turističnem tednu v Šošta-
nju? 

„Ta turistični teden je 
presegel vsa pričakovanja. 
Bil je zelo dobro obiskan. 
To pa je olenem pobuda za 
lepšo ureditev kraja, za iz-
boljšave v gostinstvu, za raz-
voj turizma ter za uspešnejše 
delo turističnega društva. 
Posebno zanimiva je bila 
cvetlična razstava, še bolj pa 
kulinarična, na kateri je bilo 
razstavljenih preko trideset 
kuharskih in slaščičarskih iz-
delkov. To je bila resnično 
zelo dobra prireditev. 

Na območju občine Ve-
lenje imamo torej zelo dobre 
možnosti za razvoj turizma. 
Poskrbeti moramo, da bodo 
naše turistične zanimivosti 
urejene tako, da bodo privla-
čevale čimveč domačih in 
tujih gostov. 



• DIRKA V MONZI ODLOČILA: 

IMAŠ 
ROMAN 

J U K I O K A N O 

K O M A N D O S I 
BREZ B A R E T K 

preplašena se je obrnila k 
Berwaldu, ki je gledal trdo 
naprej in skušal obvladati 
volan. Naenkrat je skozi 
okno zagledala nekaj gumi-
jasti cevi.podobnega, kije le-
telo navzdol. 

»Gospod Bervvald! Ste vi-
deli tisto? " 

Stresel je z glavo in stisnil 
ustnice. „Ne. Kaj pa je bi-
lo? " 

»Dolga gumijasta cev. Od-
kod je priletela? ' 

»Nikar ne skrbite, gospo-
dična Okano! Mogoče je 
bila dovodna cev za ventila-
cijo. Ne bomo je več potre-
bovali!" 

»In okenski okvir? " 
Predno ji je lahko odgovo-

ril, je močno počilo, Yuki 
pa je zagledala, da je oklep 
enega stroja odletel. 

»Prekleti mehanik!" je 
mrmral Bervvald. »Kako da 
ni pričvrstil oklepov." 

V zadnjem delu letala je 
nastala zmeda in eden izmed 
potnikov, Tom Miller, se je 
priplazil v prvi del, ves pre-
strašen. 

»Kaj se dogaja? Ste vi-
deli, da je odletel del ploče-
vine? " 

Medtem ko je govoril, je z 
velikim truščem odletel ve-
lik del levega krila, sledilo 
mu je še več manjših kosov. 

»Oh, moj bog! Ta prekle-
ta razvalina razpada. Pustite 
me ven!" 

»O kakšnem starem mo-
škem govorite? " 

»Ne o nekem določenem 
— in nisem rekel star moški. 
Če že hočeš, človek v naj-
boljših letih. Govorim samo 
o nečem, da boš lahko raz-
mišljala." 

Molčala je, zato je vpra-
šal: »Kakšne cilje imaš- ta 
trenutek? " 

»Odpotovala bom na Ja-
ponsko, kupila velikanski 
besso in vsak večer prirejala 
zabave. Vsak večer bom pila 
konjak. Zelo mi je všeč." 

»Ni treba biti zagrenjena 
samo zato, Yuki, ker si ime-
la slabe izkušnje . . 

• RONALD KIRKBRIDE 

lje Zavetrnimi in Privetrnimi 
otoki, pa nad St. Kittsom in 
Monserratom, Guadeloupe 
in Martiniquom. Gospod 
Bervvald ji je govoril o divjih, 
kanibalskih Karibih in indi-
janskem plemenu Arawak, 
ki so nekoč vladah v Karib-
skem moiju, o piratih, ki so 
napadali španske in portu-
galske ladje, trgovini s sužnji 
in njihovih uporih. Pojasnil 
ji je, da je danes to otočje 
naseljeno s Francozi, Španci, 
Nizozemci, Kitajci, Britanci 
in Indijanci. Govoril ji je z 
globoko prizadevnostjo, veli-
kokrat je poletel zelo nizko, 
da bi ji pokazal polje slad-
kornega trsa ali dolgo pešče-
no plažo, vso prepreženo z 
ribiškimi mrežami 

Ko je preletel otok St. 
Lucia s številnimi nasadi ko-
kosovih palm in banan, ki so 
se stisnile med visoke gore, 
je Yuki zapazila, da se z leta-
lom nekaj dogaja, da poska-
kuje navzgor in navzdol. Vsa 

Spet je planila v jok. Vsta-
la je in odšla v dnevno sobo, 
odprla predal in zmetala po 
tleh kup stodolarskih ban-
kovcev. Jemala je drugega za 
drugim in jih metala skozi 
okno. 

Harry je skočil k njej in jo 
stisnil za zapestje, jo odpe-
ljal k divanu in jo prisilil, da 
je sedla. 

»Zdaj me pa poslušaj, 
mlada dama! Končaj s temi 
histeričnimi napadi! Ga-
lahad vsega tega ni vreden. 
Ti uničuješ svojo lepoto s 
potoki solza. So stvari, ki bi 
ti jih rad povedal, a žal, no-
coj imam sestanek v Doradu. 
Ni pametno, da si v takšnem 
stanju sama, zato bom sedaj 
telefoniral gospodu Berwal-
du. da ti bo delal družbo. 
Zdaj pojdi v spalnico in si 
umij obraz." 

Zvečer sta se Yuki in Ber-
vvald znašla v baru v prijetni 
družbi prijateljev. Vsi so se 
sukali okoli Yuki in jo spra-
ševali. Na Berwaldov predlog 
je spila tri martinije in v njih 
poskušala pozabiti pretek-
lost ter misliti na bodoč-
nost. To ji ni šlo lahko od 
rok, kajti prepotovala je pol 
sveta, da se je sedaj znašla na 
koncu svoje poti. Johnny je 
s svojimi postopki dokazal, 
da je ni vreden, toda sedaj, 
ko je stopil iz njenega življe-
nja za vedno, ni dobro ve-
dela, kaj bi počela sama s se-
boj, Ni se želela vrniti na Ja-
ponsko. — njena potovanja 
so ji odprla oči in ji poka-
zala nove strani življenja ter 
ni mogla niti pomisliti, kako 
bi spet živela mirno, tiho 
življenje v vasi Gotamba ah 
pa v norišnici, kakršna je 
bila Tokio, pa če celo ne bi 
imela dovolj sredstev, da bi 
si kupila besso. 

In ko je mladi, rahlo opiti 
Američan rekel, da- bi ob 
koncu tedna odšli na zabavo 
v Barbados in predložil, da 
se jim pridruži tudi Yuki, je 
rekla Benvaldu: »Mogoče 
bova šla, ne? ' Nato pa spet 
srebnila svoj martini in do-
dala: »Imava velike načrte. 
Jutri zjutraj vas vse pova-
bim!" 

25. 
Šest ameriških parov je 

bilo oblečenih v bikini ko-
palke ali kratke hlačke in te-
nis copate. Sedeli so na klo-
peh v zadnjem delu letala in 
srkali pivo, ki jim ga je po-
nujala, Yuki pa je sedela pri 
gospodu Benvaldu, ki ji je 
pokazal verigo majhnih 
otočkov, ki so se bleščali iz 
moija kot čudovita broška, 
posuta z dragimi kamni. Le-
tali so nad otokom St. Croix 
in Deviškimi otoki, nato da-

IZ ARHIVOV NACISTIČNEGA 
VOJNEGA STROJA 

Videti je bilo, da lahko živijo in se bojujejo res zgolj z 
najnujnejšim. Ko so vdrli v neko mestece, so zalotili 
sovjetske kirurge v vojaški bolnišnici in častnik, ki je prišel s 
skupino nemških vojakov v operacijsko dvorano, je videl, da 
so sovjetski kirurgi rezali roke in noge kar brez narkoze, 
celo brez lokalne. "Ali jih naj pustim umreti? " je rekel 
sovjetski zdravnik presenečenemu Nemcu. »Ostali smo brez 
vsega, samo žage imamo in skalpele, torej moramo delati s 
tem, kar imamo. To je še vedno bolje, kot če bi jih pustili, 
da umrejo zaradi zastrupitev." 

Ampak to ni pomenilo, da so brez srca, ali celo kruti. O 
tem se je prepričal več kot enkrat. In tudi tedaj, ko so sredi 
zime ujeli skupino vojakov in je bil eden med njimi tako 
hudo rahjen, da je začel umirati, njegov tovariš pa mu je pri 
priči snel zimski plašč in se z njim ogrnil, to ni bilo 
znamenje krutosti, ampak zgolj nuje, da se nekako preživi, 
pretolče vse zato, da bi se lahko kdaj kasneje maščevali 
tistim, ki so povzročili vse to goije. 

Tovariši tistega borca, ki je umiral zaradi ran, so sicer 
pustili, da mu je nekdo slekel plašč-zakaj pa mu bo, saj ga 
ne bo potreboval, nekomu pa še lahko reši življenje! toda 
solze, ki so polzele po njihovih obrazih so bile zgovoren 
dokaz, da njihova srca pri tem niso ostala brezčutna. To je 
bil čas največjih naporov in odpovedovanj in vse je bilo 
podrejeno enemu samemu cilju ubraniti domovino, pre-
magati napadalce. 

In čeprav težko in počasi je Skorzeny vendarle razumel, 
da imajo opravka z izjemnim sovražnikom, ki ga nikakor ne 
bo lahko premagati. 

Pa to je bil šele začetek. 
Njihov sovražnik se je očitno učil prav tako kot so se oni, 

le da seje učil še hitreje, ker je bil v to prisiljen. In kmalu'so 

Berlin na delo v pisarno. Ta položaj je bil rezerviran za tiste 
prišli j 

samo za zaledno službo" 
častnike, ki so zaradi ran prišli na seznam oseb, »primernih 

se rdečearmejci naučili ukan in trikov, ki so njihove 
sovražnike znova in znova presenečali. 

Sovjeti so postali neverjetni mojstri v maskiranju, znali so 
uporabljati številna priročna sredstva, ki so jim pomagala 
tudi tedaj, ko je bilo videti, da jim nič ne more pomagati 
Znali so postavljati »nevidne" mostove, mostove, ki so bih 
zgrajeni tik pod vodno gladino in prek katerih, so se njihova 
vozila pomikala samo ponoči podnevi pa ni nobenemu 
nemškemu letalcu prišlo na misel, da bi bombardiral na 
videz prazno rečeno gladino. Kadar so bile zračnice njihovih 
tovornjakov tako preluknjanje, da jih ni bilo mogoče več 
zakrpati, so jih napolnili s travo in cunjami . . . in tovornjaki 
so zopet lahko vozili Sovjetski tanki in letala morda niso 
bila najbolj udobna na svetu, so pa bila zanisljivo zelo dobra 
in koristna. 

V zadnjem obdobju vojne so rdečearmejci Nemcem 
pokazali, da so se tudi od njih marsikaj naučili. Uporabljali 
so široke in hitre obkoljevalne manevre in bliskovite 
prodore v stilu »blitzkriega" tako, kot bi ga sami izumili 

Toda usoda ni namenila Skorzenyju dalj časa na vzhodni 
fronti Decembra 1942, ko je vsa Nemčija s strahom čakala 
na izid orjaške stalingrajske bitke, je bil Skorzeny ranjen. 
Poslali so ga domov. 

Na Dunaj se je vrnil z rano in Železnim križcem ter 
obogaten s številnimi spoznanji, ki mu bodo kasneje še zelo 
koristila. 

Zakaj je prav on dobil mesto, za katerega so se potegovali 
tudi drugi? Zakaj je usoda izbrala prav njega, da ugrabi 
Mussolinija in se tako proslavi po vsem svetu? 

Odgovor se skriva v vrsti naključij. Prvo izmed njih je bila 
prav njegova rana. 

Potem ko je bil nekaj časa na Dunaju, so ga prestavili v 

In tako je bil blizu centra odločanja, ko se je Hitler, ki so 
mu angleški komandosi začeli po malem že presedati s 
svojimi podvigi, odločil, da tudi v Nemčiji ustanovijo 
podobno enoto in vrnejo sovražniku milo za drago. 

Ukazal je Vrhovnemu poveljstvu, naj določi moža, ki bo 
" al in organiziral in vodil enoto posebnih sil. Izbrali naj bi takega, 

ki je že imel-razumljivo- precej bojnih izkušenj' in bi bil 
pripravljen tudi prevzeti določeno tveganje. 

Skorzeny ni imel nič proti, ko so ga prijatelji vprašali, če 
ga lahko predlagajo. 

Deževje je spremenilo polja v močvirja in ceste so bile 
komaj kaj boljše. Toda Nemci so presenečeni spoznali daje 
tudi blato na strani njihovih nasprotnikov. Tam, kjer so se 
nemške kolone neusmiljeno vgrezale v lepljiva tla, so 
rdečearmajci prihajali skozi kot od šale. In prihajali so samo 
zato, da so napadali Nešteto napadov, čelnih, bočnih, celo 
v hrbet. 

Videti je bilo kot da jih vreme sploh ne ovira, še 
nasprotno! In tako je to trajalo dolge dni dokler se ni 
naposled zemlja osusila in so lahko normalno napredovali 
naprej. 

Cilj je bila Moskva in skoraj vsakdo je že imel svoje 
»okupacijsko" nalogo. Skorzeny bi moril skrbeti za osred-
njo moskovsko termoelektrarno. 

Z daljnogledi so na obzorju že lahko videli moskovske 
kupole določeno je bilo, da jih bodo pognali v zrak v 
znamenje zmage. Toda pred Moskvo je bila še ena obrambna 
črta, zadnja pred prestolnico. 

Padle so že prve snežinke in vsak dan je postajalo bolj 
mraz. Dvajset stopinj pod n i č l o . . . trideset. Tanki so 
primrznili k zemlji in morali so uporabljati dinamit, da so 
jih odtrgali in spravili v pogon. Strojnice niso streljale. 

Ker je bil Hitler prepričan, da bodo Sovjeti kapitulirali že 
do zime, je bila vojska pred Moskvo brez zimskih oblek. 

Dobili smo novega svetov-
nega prvaka med avtomobilisti 
formule 1. Avstrijec Niki Lauda 
je premočno osvojil letošnji na-
slov, saj si je že pred zadnjo le-
tošnjo dirko v ameriškem Wat-
kins Glenu zagotovil to mesto. 
V dosedanji zgodovini tovrst-
nega tekmovanja se je redko 
pripetilo, da bi neki vozač osvo-
jil v enem letu kar štiri Velike 
nagrade. Lauda je letos dobil 
Veliko nagrado Monaca, Bel-
gije, Švedske in Francije, poleg 
tega paje bil tudi na ostalih dir-
kah zelo dobro uvrščen. Tudi 
na zadnji dirki, ki se je odvijala 
v Evropi, to je v dirki za Veliko 
nagrado Italije, je bil odličen 
tretji in je že do sedaj zbral kar 
55,5 točke, kar je tudi teore-
tično nedosegljivo število. 

Kaj naj rečemo o dirki za ve-
liko nagrado Italije v Monzi? 
Že pred dirko je bilo popol-
noma jasno, da Laudi zadostuje 
že šesto mesto, da bi postal naj-
mlajši svetovni prvak tega 
drznega športa, saj je že pred 
dirko v Monzi vodil pred drugo-
uvrščenim Carlosom Reuteman-
nom kar za 17,5 točke. Vendar 
pa ne gre vso zaslugo pripisati le 
sprenosti tega voznika, saj je ve-
lik delež k njegovi zmagi prispe-
val tudi odlični avtomobil fer-
rari 312—TZ, kar je bilo zelo 
dobro videti tudi na dirki v 
Monzi, kjer sta oba ferrarija že 
na treningu potrdila svojo ve-
liko vrednpst. 

Kot je znano, je na dirki za ' 
Veliko nagrado Italije v Monzi 
zmagal Laudov klubski tovariš, 
Švicar Gay Regazzoni, in to po-
polnoma brez konkurence, saj 
je vozil od prvega do zadnjega 
kroga na čelu. Vsi prisotni smo 
dobili občutek, daje Regazzoni 
vozil v Monzi Laudov avto-
mobil, saj si sicer nihče ne more 

Niki Lauda pred dirko 

razlagati njegove tako hitre vož-
nje, saj je znano, daje celo med 
obema ferrarijema določena 
razlika. Drugi v Monzi je bil 
bivši svetovni prvak Brazilec 
Emerson Fittipaldi, ki je ponov-
no dokazal, da je med naj-
boljšimi vozniki na svetu. Fitti-
paldi je, predvsem zato, ker je 
imel startno pozicijo precej sla-
bo, prevozil prvi krog šele kot 
šesti, zato pa je že drugi krog 
zaključil na četrtem mestu in 

Clay Regazzoni skupaj z vodjo 
Ferrarijevega teama 
več kot 200 tisoč zbralo ob 
pisti v Monzi, je nastopilo ve-
liko razočaranje, ko je njiho-
vemu glavnemu asu Vittoriu 
Branbilli odpovedal motor že 
na samem startu, saj so po nje-
govi veliki zmagi na dirki za ve-
liko nagrado Avstrije v Zeltvve-
gu prav vsi pričakovali njegov 
ponoven uspeh. 

Tako kot že v lanskem prven-
stvu je tudi letos opozoril nase 
odlični Južnoafrikanec Jody 

Emerson Fittipaldi: odliči 
vožnja, 2. mesto 
čeno mesto prvaka že oddam 
za drugo mesto pa imajo me 
nosti kar trije tekmovalci, I 
so: Carlos Reutemann (: 
točk), Emerson Fittipaldi (3 
točk) in Anglež James Houi 
ki ima trideset točk. Težko 
reči, kdo od njih ima najvt 
možnosti za zmago, vendar j 
je prednost na strani bivše 
prvaka Emeisona Fittipaldi 

Končni vrstni red dirke j 
Veliko nagrado Italije v Monzi 

Veselje po dirki 

Oba Heskethova bolida (25,24) 
pred dirko 

tako vozil kar 11 krogov. Ta-
krat pa je prehitel še edinega 
možnega kandidata za naslov 
svetovnega prvaka Carlosa 
Reutemanna in zasedel tretjo 
pozicijo. Pred njim sta vozila le 
oba ferrarijeva dirkača Lauda in 
Regazzoni, vendar pa je Fiti-
paldi sedem krogov pred kon-
cem prehitel tudi takrat drugo 
uvrščenega Laudo in na koncu 
zasedel odlično drugo mesto, 
kar mu je po predzadnji dirki 
prineslo tudi drugo mesto v 
končni razvrstitvi. Za številne 
italijanske navijače, ki se jih je 

Scheckter, saj je kljub temu, da 
mu je dvakrat odpovedal mo-
tor, vseeno zasedel odlično 
osmo mesto. Že takoj po prvem 
krogu seje uvrstil na samo čelo 
kolone, vendar pa je opaziti, da 
ima Scheckter precejšnjo mero 
športne smole, saj skoraj ni dir-
ke da mu ne bi ponagajal mo-
tor. Le enkrat v letošnji sezoni 
se je zgodilo, da je speljal dirko 
brezhibno do konca in takrat je 
tudi zmagal. To je bilo na Ve-
liki nagradi Južne Afrike na 
pisti Kyalami. Pred zadnjo dir-
ko v Watkins Glenu je kot re-

1. Gay Regazzoni (Švic 
ferrari 312p, 1 h 22'42"6, m 
hitrejši rekord ste; 
223,501 km/h v 47 krogu, poi 
prečna hitrost 218,034 km/l 
2. Fittipaldi (Brazilija) mclarc 
3. Niki Lauda (Avstrija) ferai 
312p, 4. Carlos Reutemaa 
(Argentina) brabham, 5. Jam 
Hunt (Anglija) hesketh, 6. Ta 
Pryce (Anglija) shadow, 1 
Patrick Depailler (Franciji 
ryrrell ford, 8. Jody Schecktf 
(Južna Afrika) tyrrell ford iti 

IGOR KNE2 
Foto: F. Mazov« 



MALA ANKETA 

PRED MEDNARODNIMI KULTURNIMI PRIREDITVAMI OB 30-LETNICI ORGANIZACIJE ZDRUŽENIH NARODOV: 

Priprave v polnem zagonu 
: N a svoji drugi seji, ki je bila 
JI. septembra, je Organizacijski 
odbor Mednarodnih kulturnih 
jpireditev „MIR 75 - 30 OZN" 

gledal potek priprav na 
dnje slavje ob 30-letnici sve-

organizacije. V Mislinjski 
i, kjer so pred leti organi-
mednarodno likovno raz-
»Mir, humanost in prija-

teljstvo med narodi", so se ob 
30-letnici Organizacije združe-
nih narodov odločili za še ob-
sežnejšo manifestacijo — za 
mednarodne kulturne priredit-
ve, ki bodo potekale pod skup-
nim naslovom „MIR 75 - 30 
OZN" v občinah Dravograd, 
Radlje ob Dravi, Ravne na Ko-
roškem, Slovenj Gradec in Ve-
lenje. 

• Mednarodne kulturne prireditve 
»MIR 75 - 30 OZN«: 

Mednarodna razstava likovnih del angažirane figuralike 
- v Slovenj Gradcu od 20. oktorba 1975 do 20. januarja 
1976; J 

Mednarodno srečanje pisateljev za okroglo mizo »Pisa-
telj in mir" - v Slovenj Gradcu in na Ravnah na Koro-
škem predvidoma ob koncu oktobra 1975; 

Koncerti komorno vokalne glasbe „Schola cantorum" 
— v Slovenj Gradcu in Dravogradu jeseni 1975; 

Mednarodna revija celovečernih filmov s protivojno te-
matiko - v Slovenj Gradcu, na Ravnah na Koroškem, v 
Dravogradu, Radljah ob Dravi in Velenju spomladi 1976; 

Pregled kratkometražnih filmov z likovno tematiko ju-
goslovanskih ustvarjalcev - v sodelovanju s Televizijo 
Ljubljana in filmskimi podjetji - v Slovenj Gradcu, na 
Ravnah na Koroškem, v Dravogradu, Radljah ob Dravi in 
Velenju spomladi 1976; 

Sociolo&i simpozij »Vključevanje kulture med ljudi v 
novo nastalem industrijskem središču - v Velenju maja 

Mednarodno srečanje pedagogov za šolstvo in izobraže-
vanje na temo »Socialne pregrade med ljudmi v svetu" -
v Slovenj Gradcu in na Ravnah na Koroškem maja 1976; 

Mednarodna otroška likovna kolonija - v Radljah ob 
Dravi junija 1976. 

ŠTEVILNE 
ZANIMIVE PRIREDITVE 

Ob 30-letnici Organizacije 
združenih narodov bodo odprli 
mednarodno razstavo likovnih 
del angažirane figuralike, sicer 
pa so v načrtu še nednarodno 
srečanje pisateljev za okroglo 
mizo na temo »Pisatelj in mir", 
simpozij o Prežihovem Vo-
rancu, koncerti komorne vo-
kalne glasbe, mednarodna revija 
celovečernih filmov s proti-
vojno tematiko, pregled kratko-
metražnih filmov z likovno te-
matiko jugoslovanskih ustvarjal-
cev, sociološki simpozij »Vklju-
čevanje kulture med ljudi v 
novo nastalem industrijskem 
središču", pa mednarodno sre-
čanje pedagogov za šolstvo in 
izobraževanje na temo »Socio-
loške pregrade med ljudmi v 
svetu" in pa mednarodna otro-
ška likovna kolonija. 

VELIKA ODMEVNOST 
NAČRTOVANIH AKCIJ 

Mednarodne kulturne prire-
ditve „MIR-75 - 30 OZN" so 
vzbudile veliko odmevnost, 
tako pri nas kot v svetu, so po-
udarili na zadnji seji organiza-
cijskega odbora. Največ zani-
manja je za osrednjo prireditev 
ob 30-letnici Organizacije zdru-
ženih narodov, za mednarodno 
razstavo likovnih del angažira-
nega figuralnega slikarstva, ki-
parstva in grafike, katere-pokro-
vitelj je generalni sekretar OZN 

dr. Kurt Waldheim. Na tej raz-
stavi bodo sodelovali avtorji iz 
50 držav. Do 10. septembra se 
je priglasilo že blizu 150 ustvar-
jalcev, med katerimi jih je kar 
60 iz vseh jugoslovanskih re-
publik in pokrajin. 

VELIKE NALOGE 
PRED VSEMI 

Tako organizacijski odbor, 
posebej pa še sekretariat in po-
samezne komisije čakajo v pri-
hodnjih tednih zahtevne naloge, 
saj je treba dograditi prostore 
Umetnostne galerije, urediti že-
lijo tudi središče Slovenj Grad-
ca ter opraviti še vrsto drugih 
del. , r 
•//#/##*/#####//####/####/######/#####//#i 

V posebnem pismu, ki ga 
bodo te dni dobili prebivalci 
Mislinjske doline, pa sta organi-
zacijski odbor Mednarodnih 
kulturnih prireditev »MIR 75 -
30 OZN" in Občinska konfe-
renca Socialistične zveze Slo-
venj Gradec pozvala vse ob-
čane, da sprejmejo prireditve 
ob 30-letnici Organizacije zdru-
ženih narodov za svoje, saj izra-
žajo največje ideale človeštva, 
za katere je padlo v zadnji vojni 
na milijone žrtev in za katere se 
še danes bori demokratični del 
človeštva, da podprejo prizade-
vanja za uspeh prireditev in da 
bi storili vse, da bi imela Mi-
slinjska dolina, posebej še Slo-
venj Gradec, med prireditvami 
praznično podobo. 

V VELENJU RAZSTAVA 

»Prvi koraki 
v svobodo« 

Danes bodo odprli v prostorih knjižnice Velenje raz-
stavo »Prvi koraki v svobodo". To je razstava grafik in 
plastik otrok velenjskih osnovnih šol. Ob tej priložnosti 
bo tudi petkov kulturni večer. Anka Krčmar bo recitirala 
Kajuhove pesmi. Pod vodstvom pevovodje Julija Pačitika 
bo nastopil Šaleški oktet. Podelili bodo knjižne nagrade 
za najbolje plastike in grafike. Nagrade je prispeval ob-
činski odbor Zveze borcev. 

Razstava bo odprta do konca septembra. 
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Tone 
Kralj 

Spet je smrt posegla v vrste 
slovenskih likovnih umetnikov. 
Zd^j se je za vedno poslovil od 
svojega čopiča in dleta slikar, 
grafik in kipar Tone KRALJ, ki 
je pred dnevi učakal starost 75 
let in ki je v mesecu maju in ju-
niju letos razstavljal svoja dela v 
Galeriji velenjske knjižnice. Če-
prav smo vedeli za njegovo hudo 
bolezen, pa nas je vendarle glo-
boko pre sunila vest, da je tako 
hitro odšel od nas in da je bila 
retrospektivna razstava v Ve-
lenju tudi slovo od njegovega 
plodnega in kakovostnega umet-
nostnega ustvarjanja. 

V nepozabnem spominu nam 
bo ostala veličastna otvoritev 
njegove razstave, katere se je 
udeležil pokojni umetnik s so-
progo in kjer sta, ob velikem 
navdušenju zlasti mladih, prepe-
vala Simonitijeve samospeve in 
operne arije umetnikova hčerka 
Tatjana Kraljeva in Jurij Reja. 

Spomin na to razstavo nam je 
tudi slika neprecenljive vrednosti 
„Bežeča mati" iz leta 1942, ki 
nam jo je v hrambo odstopil Mu-
zej ljudske revolucije v Ljubljani, 
in slika „Predpomlad", ki vidi v 
sejni sobi občinske skupščine, in 
pripada bodoči Galeriji Velenje. 
V stari zgradbi Rudarsko-šol-
skega centra so v avli stalno raz-
obešene tudi Kraljeve grafike iz 
cikla „Črno zlato". Otrokom bo 
ostal v spominu kot ilustrator 
„Martina Krpana", Bevkove 
knjige „Otroci pri kresu in ple-
su" in „Petra Klepca". 

Kralj je bil tih m skromen člo-
vek, ki se je nerad kazal v jav-
nosti in ni posegal v umetniške 
prepire. Najbolj srečen je bil, če 
je lahko v miru ustvarjal, bodisi 
v svoji delavnici, bodisi na zidar-
skem odru pod oboki. 

Petdeset let umetniškega 
ustvarjanja je doba, ki se jo obi-
čajno podčrta v javnosti. Tako 
je tudi mojster T. Kralj mislil, da 
bo morda po vsem tem le doži-
vel objavljen prikaz svojega ce-
lotnega ustvarjanja. Vendar se 
zgodi, da pride umetnik kot člo-
vek ,,v pozabo" v kraju svojega 
bivanja (Ljubljana), kjer ni do-
živel ne razstave ne monografije. 
Tako je svojo retrospektivo do-
živel pri nas v Velenju. 

Tudi zaradi tega je Kralj mno-
go svojih del poklonil mestecu 
ob Krki, prelepi Kostanjevici, 
kjer je v nekdanjem kloštru, po-
leg stalne zbirke Kraljevih 
del, še zbirka GorjupoVih del in 
del Božidarja Jakca - treh do-
lenjskih umetnikov. Tam tudi 
počiva njegovo izmučeno 
truplo. 

Tone Kralj je odšel in ni odšel 
od nas, je dejal umetnosti kritik 
dr. Stane MIKUŠ. Kajti v naši li-
kovni zakladnici so ostali otroci 
njegovega srca in talenta: po-
dobe, plastike in grafike - in 
mnoge od njih so že pozlačene s 
sojem klasičnosti. 

MARJAN MARINŠEK 

• IN MEM0RIAM 

• • • • • m 

Šibanc Franc Delčnjak Breda Ambrož Tomo Upnik 

Parkirni prostori 
' Tudi v Velenju primanjkuje parkirnih prostorov. Nekaj voznikov 
ko povprašali, kaj mislijo o tem. 

JOŽE ŠIBANC: Vozniško 
bvoljenje imam eno leto. Jaz 
uslim, da je v Velenju parkir-
Bi prostorov dovolj, 
f FRANC DELČNJAK: Avto 
bzim že zelo dolgo. V Velenju 

je avtomobile zelo težko par-

kirati. Parkirni prostori so po-
gosto premajhni, zgodi pa se, da 
jih ponekod sploh ni. Tudi tu-
kaj pred občino jih je premalo. 

AMBROŽ BREDA: Parkir-
nih prostorov je v Velenju mno-
go premalo. Potrebna pa je tudi 
garažna hiša. Več prostora za 

parkiranje avtomobilov bi mo-
ralo biti pred poslovnimi stav-
bami, pa tudi pred stanovanj-
skimi bloki. Tam bi lahko sta-
novalci zanje mnogo prispevali 
z udarniškimi akcijami. Komu-
nala naj bi prispevala finančna 
sredstva. 

TOMO LIPNIK: Parkirnih 
prostorov je v Velenju premalo. 

Rihard Ostrovršnik Franc Milhar 

Včasih nedisciplinirani vozniki 
na majhnih parkirnih prostorih 
postavljajo svoja vozila tako, da 
s tem drugim otežkočajo parki-
ranje. 

RIHARD OSTROVRŠNIK: 
Parkirnih prostorov primanjku-
je zlasti pred trgovinami in sta-
novanjskimi bloki, pred poslov-
nimi zgradbami pa jih je po 
moje dovolj. 

FRANC MILHAR: Na mno-
gih mestih v Velenju parkirnih 
prostorov primanjkuje. Ne razu-
mem pa, zakaj pred velikimi 
stanovanjskimi bloki gradijo 
tako zelo majhne parkirne pro-

Martin Podgoršek 

store. Zgodi se celo, da parkirni 
prostori ob bloku sploh niso 
predvideni. 

MARTIN PODGORŠEK: 
Doma sem iz Šmartnega ob 
Paki, V Velenje pa pogosto pri-
hajam. Za nas, ki pridemo od 
drugod in se ustavljamo pred 
trgovinami... je parkirnih pro-
storov dovolj, drugače pa je s 
temi prostori pred stanovanj-
skimi bloki. 

Naši vozniki s parkirnimi 
prostori torej; niso zadovoljni, 
saj imajo s parkiranjem pogosto 
težave. 



F O T O K R O N I K A 

• Prostovoljno urejali okolico novega 
sodišča 

V Velenju se zelo redko zgodi, da bi bila hkrati z izgradnjo posa-
meznega objekta urejena tudi njegova okolica. Kot kaže, pa bo med 
izjemami novo sodišče ob Prešernovi cesti, ki bo v kratkem nared. 
Sodni delavci in vsi tisti, ki bodi dobili v njem svoje prostore, so vzeli 
v roke krampe in lopate ter pomagali udarniško urejati okolico. Ak-
cija, vredna posnemanja! 

# Kdo bo pometal? 
Na prostoru pred novo prodajalno čevljev Alpine v Velenju so ob 

zidu postavljene tudi klopi, na katerih pa je le redko opaziti koga, da 
bi jih uporabljal za sedenje. Verjetno vsakogar, ki se jim s tem na-
menom približa, mine volja ob pogledu pod klopi. Skoraj ni dneva, 
da pod deskami ne bi bile razne smeti. Kot kaže, nihče ne ve (ali pa 
noče vedeti), čigav je ta prostor. Vsekakor pa sodobno urejeni pro-
dajalni Alpina ne bi smelo biti vseeno, daje le nekaj metrov vstran od 
vhoda v prodajalno zbirališče raznih odpadkov (časopisov, spodnjih 
hlačk itd.). Morda ne bi bilo narobe, če bi se kdo spomnil in pred 
klopi postavil posode za smeti. 

• Cvetlice in perilo 
Gornji pogled se nam je pred dnevi nudil na Šaleški 22. Balkon 

verjetno sodi med tiste v Velenju, ki so najbolj bogati s cvetlicami, v 
nadstropju nižje so cvetlice v manjšini, na spodnjem balkonu pa je 
vseakega nekaj. In kateri od treh balkonov se vam zdi najlepši? 

Komisija za spomeniško varstvo NOB 
občinskega odbora ZZB NOV Velenje 

o b j a v l j a 

N A T E C A J 
za izbiro posvetila, ki bo vklesano na spo-
menik padlim borcem na pokopališču v Pod-

kraju pri Velenju. 
Pogoji: 
1. Posvetilo naj bo izraženo v verzu, posvečenemu 147 

borcem XIV. udarne divizije In drugih enot NOV, ki so 
padli na območju naše občine; 

2. Tekst posvetila naj vsebuje misli iz zgodovine NOB 
1941-1945 ter moto na dobo po revoluciji; 

3. Posvetilo naj bo kratko in smiselno bogato. 
Zadevne predloge bo komisija sprejemala do 5. oktobra 
1975 in ustrezno izbrano idejo posvetila primerno na-
gradila. 
K sodelovanju vabimo vse občane. 

Glede na to, da je v velenjski občini vse več motornih vozil (brez 
upoštevanja mopedov in koles s pomožnim motoijem jih je na 
občini registriranih več kot 8 000) je izvršni svet začel razmišljati o 
temeljiti obnovi cestno prometnega režima, da bi zagotovil čimbolj 
varen in nemoten promet. Imenoval je posebno komisijo, ki je 
medtem že predlagala nekaj ukrepov za ureditev oziroma izbolj-
šanje prometnih razmer na velenjskih ulicah. 

Glede na to, da je v samem 
centru premalo parkirnih pro-
storov, in zaradi izgradnje so-
dišča se komisija zavzema za 
prepoved prometa na delu Pre-
šernove ceste: od odcepa na 
Kidričevo do Hektrotehne. Ta 
del ceste bi naj namreč spreme-
nili v parkirni prostor, promet 
pa bi bil dovoljen le za dostavna 
vozila za dovoz blaga k posa-

Kriteriji 
za vpis 
otrok 

v vrtce 
Glede na to, da je Velenje 

mesto, kjer je velika zaposle-
nost žensk (več kot 50 odstot-
kov jih hodi na delo), je ra-
zumljivo, da vse več mater trka 
na vrata vzgojno varstvenega za-
voda s prošnjo, da bi tudi nji-
hovega otroka vzeli v organizi-
rano varstvo. Žal so vrtci v ve-
lenjski občini dobesedno po-
vedano natrpani, saj je že zdaj v 
njih več otrok, kot pa bi jih lah-
ko bilo. Kljub temu pa tudi le-
tos - podobno kot lani in že 
nekaj let nazaj — niso mogli 
ugoditi prošnjam vseh mater. 
Kar na dvesto prošenj so morali 
napisati: nimamo prostora. 

Zaradi tega je W Z Velenje 
te dni imenoval posebno ko-
misijo, ki bo na podlagi čimbolj 
objektivnih kriterijev skušala 
pomagati najprej tistim otro-
kom, ki to pomoč (organizi-
rano varstvo) najbolj potrebu-
jejo. 

Tako bo v prihodnje komisija 
pri sprejemanju otrok v vrtce 
upoštevala naslednje kriterije: 
status družine (pri vključevanju 
bodo imeli prednost otroci iz 
nepopolne družine); ekonom-
sko stanje družine; zdravstveno 
stanje družine (prednost tisti 
otroci iz družin, kjer sta oba ro-
ditelja telesno ali duševno bol-
na, ali če je eden izmed njiju 
tako hudo bolan, da njegovo 
stanja škoduje normalnemu 
otrokovemu razvoju). Prav tako 
bodo imeli prednost pri spre-
jemu otroci iz družin, kjer sta 
oba starša zaposlena, in otroci 
iz družin, katerih roditelja sta 
zaposlena v delovnih organiza-
cijah na območju krajevne 
skupnosti oziroma dogovoije-
nega okoliša. Nadalje bo komi-
sija pri sprejemu upoštevala sta-
novanjske razmere, v katerih 
živi določena družina. Pri spre-
jemu v vrtec bodo imeli pred-
nost tudi otroci, kjer starši za-
radi raznih vzrokov niso spo-
sobni vzgajati otroka, pa tudi 
otroci, ki so sprejeti v organizi-

~rano družinsko varstvo. 

Kolesarska 
vožnja 

Društvo humoristov Vele-
nje, organizira v nedeljo, 21. 
septembra, kolesarsko tek-
movanje s startom na novem 
parkirnem prostoru pri avto-
busni postaji v Velenju. Pro-
ga bo dolga 7 kilometrov in 
se bo zaključila pri bazenu v 
Velenju. Ob koncu pa bo še 
rokometna tekma med žen-
sko in moško ekipo. 

meznim objektom. Tudi par-
kirni prostor pri ljubljanski 
Nami naj bi ukinili, saj je tam 
neredko takšna "avtomobilska 
gneča, da se še pešec komaj 
skozi prebije. Prostor okrog te 
prodajalne pa bi cvetlično ure-
dili. Hkrati z ukinitvijo prometa 
na delu Prešernove ceste in par-
kirnih prostorov okrog Name je 
treba pospešiti gradnjo novega 
centralnega parkirišča ob Kid-
ričevi cesti (na vzhodni strani v 
smeri proti Saleku), kot predvi-
deva urbanistični načrt in do-
končno usposobiti parkirni pro-
stor pri avtobusni postaji. Ta 
ukrep komisija utemeljuje s 
tem, da tudi v drugih mestih ni 
neposredno ob večjih trgovskih 
hišah parkirnih prostorov, poleg 
tega pa je strankam na voljo 
tudi parkirni prostor proti ve-
lenjskemu kopališču. • 

Predvidena je tudi razširitev 
Kidričeve ceste od križišča s Ša-
leško do Efenkove. 

V zvezi s predvideno rušitvijo 
stare pošte je treba urediti do-
datni prometni pas za zavijanje 
v desno (v smeri Šoštanja). Ure-
ditev dodatnega prometnega pa-
su za zavijanje v desno je pred-
videna tudi v križišču Šaleške in 
Foitove ceste. 

Stari most čez Pako na Celj-
ski cesti predstavlja veliko ovi-
ro, še bolj pa nevarnost za težji 
tovorni in avtobusni promet, ki 
pa ga ni možno zaradi sedanjega 
prometnega položaja preusme-
riti na druga cestišča. Zato gaje 
treba čimprej popraviti. Obe-

nem je treba urediti centralni 
parkirni prostor tudi za tovorna 
vozila. 

Precejšen zastoj in nevarnost 
v prometu povzročajo tudi 
avtobusi, ki imajo postajališča 
kar na cesti (pri Kolodvorski 
restavraciji, Tržnici na Kidričevi 
cesti). Zato je treba vsa avto-
busna postajališča za lokalni 
promet urediti izven cestišča. 

Na tistih cestah, kjer ni mo-
goč enosmerni promet ob seda-
njem številu motornih vozil, se 
komisija zavzema za uvedbo 
enosmernega prometa. Le tega 
naj bi uvedli med drugim na Ka-
juhovi, Gregorčevi in Šmarški 
cesti, medtem ko bi Graškogor-
sko cesto usposobili za krožni 
promet. Zaradi varnejšega vklju-
čevanja v promet na Koroško 
cesto iž Tomšičeve (pri Gla-
žarju) je treba čimprej sodobno 
urediti neasfaltirani odsek te ce-
ste. 

Komisija ugotavlja, da so ne-
vzdržne razmere ob tako ime-
novanih prometnih konicah ozi-
roma v času delovnih izmen. 
Takrat Celjska in Prešernova 
cesta postaneta resnično ozko 
grlo za promet. 

Pri reševanju tega problema 
je komisija tako rekoč ne-
močna brez pomoči občanov, 
ki to cesto uporabljajo. Komi-
sija vidi rešitev v uvedbi lokal-
nih avtobusov za vožno na delo 
oziroma z njega pa tudi v tem, 
da delavci, ki stanujejo v cent-
ru, ne bi odhajali na delo z 
avtomobilom, ampak peš. Ra-
zen tistih, ki so vezani na teren-
sko delo. Ena izmed možnosti 
za razbremenitev križišča pri 
kolodvorski restavraciji bi bila 
tudi ukinitev parkirnega prosto-
ra pri vzhodni vratarnici Go-
renja in podaljšanje ceste mimo 
pekarne. 

Kolektor 
že do 
Pesja 

Glede na to, da so se v velenj-
ski občini vse odpadne vode ste-
kale v Pako, iz katere se je šiiil 
neznosen vonj, so spoznali, da 
bo treba čimprej narediti kolek-
tor s čistilno napravo. Komunal-
no obrtni center Velenje se je 
pred tremi leti lotil gradnje zbir-
nega kanala, ki poteka približno 
tri metre pod zemljo, dolg pa 
bo, ko bo zgrajen, okrog sedem 
kilometrov. Sedaj je zbirni ko-
lektor narejen že do Pesja, torej 
so Velenjčani že rešeni nežno* 
nega smradu iz Pake, katere dno 
pa seje zelo dvignilo, saj njenega 
korita že dolgo ni nihče očisti 
Še zlasti je to najbolj vidno i 
mostu v Starem Velenju. Tako ji 
sedaj preostala še gradnja skozi 
Pesje in Šoštanj, na koncu Šo-
štanja pa je predvidena čistilni 
naprava, ki bo prečiščevala vse 
tekalne vode, vključno vode ii 
Tovarne usnja Šoštanj, ki najbo 
onesnažujejo Pako v spodnjem 
delu. 

Nelikvidnost in določilo o ob 
veznem 50-odstotnem depozit« 
pa sta kriva, da gradnja, ki bi 
morala biti končana prihodnje 
leto, ne poteka tako, kot bi mo-
rala. Predvidoma bo kolektoi 
skupaj s čistilno napravo, za ka-
tero je tudi že izdelan projekt 
veljal 30 milijonov dinaijev, ni 
leto pa zbere Komunala le 14 
milijona dinaijev dohodka o 
kanalizacije. To ni dovolj niti z 
redno vzdrževanje zastarele i 
neprimerne kanalizacije v Ve 
lenju. 

Zato je odvisno od vseh, it 
zlasti pa delovnih organizacij, k 
Pako najboljonesnažujejo, kdaj 
se bodo fekalne in druge ot 
padne vode cele Šaleške dolin 
zbirale v kolektor in se nato pre-
čiščevale v čistilni napravi na 
koncu Šoštanja. 

PROBLEME DANAŠNJEGA ČASA 

ENERGETSKO KRIZO 
ONESNAŽEVANJE OKOLJA 
REŠUJEJO 

schiedel — YU — dimniki 
schiedel — YU — zračniki 
schiedel — YU — jaški za smeti 

- porabi do 40% manj goriva 
- ne onesnažuje ozračja s škodljivimi snovmi 
JE OKROGEL: daje boljši vlek, je enostaven pri čiščenju 
IMA KISLINOODPORNI ŠAMOTNI VLOŽEK: je odporen proti ognju, ki-
slinam, varen pred zasajevanjem, toplotno obstojen 

JE MONTAŽEN: zato varčen pri postavitvi, pri prostoru in cenen 

Proizvaja, prodaja, montira, uvaža in izvaža 

Proizvodno gradbeno podjetje 

GRADNJA ŽALEC 
Aškerčeva 4 
Enota: Proizvodnja gradbenega materiala 
Latkova vas pri Preboldu, tel. 722-027 

Naše proizvode lahko kupite v vseh PRODAJALNAH GRADBENEGA. 
MATERIALA širom po domovini. 



Atleti Velenja peti v Sloveniji 

Slab začetek 
Velenjoanov 

Po enoletnem premoru so ponovno začeli s tekmovanjem 
po ligaškem sistemu judoisti slovenskih klubov. Sodeluje 12 
ekip, med njimi tudi Velenjčani. 

Tako so se v I. kolu v Velenju pomerili med seboj judoisti 
to, Celja, Jesenic in Velenja. 

Velenjčani so za tekmovanje slabo pripravljeni in zato so 
izgubili obe srečanji. Najboljši so bili Jeseničani, ki so pre-
magali Celjane in domačine. 

Rezultati: Jesenice:Velenje 4:1 (35:7), Celje:Velenje 6:0 
, (27:0) in Jesenice:Celje 5:2 (43:13). 

Edino zmago za Velenjčane je dosegel Kopitar, ki je pre-
magal Jeseničana z rezultatom 7:0. 

Za ekipo Velenja so nastopili: Kopitar, Rezer, Petrovič, 
. Lugarič, Sirovič, Jevševar in Rošer. 

Rudar v vodstvu 
. Velenjčani so v tretjem kolu VCNL dosegli drugo visoko 
zmago proti Dravinji iz Slov. Konjic z rezultatom 5:1 (4:0). 

Blizu 500 gledalcev je pozdravilo dobro in učinkovito 
igro, ki so jo domačini prikazali v prvem delu, ko so dosegli 
štiri lepe gole. Žal so po odmoru popustili in gostje so do-
segli svoj edini zadetek. Najboljši je bil Topčič, ki je dosegel 
tri lepe zadetke, dva gola pa je dal Nedeljkovič. 

Na atletskem stadionu v Ce-
lju je bilo republiško ekipno 
prvenstvo Slovenije. Nastopili 
so tudi adeti in atletinje Vele-
nja. Moški so se uvrstili na 5. 

mesto, ženske pa so bile šeste. 
V posameznih disciplinah so 

Velenjčani osvojili nekaj prvih 
mest. Edo Hcrjan je v teku na 
800 m zmagal z rezultatom 

1:55,2, v teku na 1500 pa je bil 
drugi za Liscem (Klad.) z rezul-
tatom 3:54,6. Pomembno zma-
go je zabeležil Milan Balek v 
teku na 10.000 m z najboljšim 

Elektra med vodilnimi 
V nadaljevanju slovenske ko-

šarkarske lige 1 B so Šoštanj-
čani premagali ekipo Lesonita 
iz Ilirske Bistrice z rezultatom 
108:95 (50:50). 

Večji del srečanja je bila igra 
enakovredna. Gostje so le redko 
povedli, vendar izdatnejše pred-
nosti niso dosegli. V zadnjih mi-
nutah igre pa so jih domačini 
nadigrali predvsem po zaslugi 
izvrstnih strelcev Jeriča in Po-

lovšaka in zasluženo osvojili dve 
pomembni točki. 

Koše za Elektro so dosegli: 

Jerič 40, Polovšak 33, Kristan 
20, Koren 3, Breznik, Fuerst in 
Holešek po 4. 

Zaradi rušenja zgradb ugod-
no prodam ostrešje, opeko in 
drug material. 0 $ e d možen 
vsak dan pri Ževartu, p.d. 
„Gotjan", Martinu Velenje, Ko-
roška c. 12. 

NESREČEN PORAZ 
Nogometaši Šmartnega so se 

udi z drugega gostovanja vrnili 
iiaznih rok, čeprav so po raz-
aerju moči na igrišču zaslužili 
saj točko. Tokrat so igrali v 
zoli, kjer jih je domača ekipa 
iremagala z rezultatom 2:1 
2:1). Po nesrečno dobljenem 
vem zadetku so napadalci 
martnega skušžali rezultat iz-
lačiti. V 30. miinuti je Prašni-

karju to le uspelo, potem ko je 
iz ene redkih nevarnih prilož-
nosti dosegel zadetek. Toda le 
nekaj minut kasneje so doma-
čini zopet prešli v vodstvo. Po 
gneči v kazenskem prostoru je 
F. Podgoršek skušal rešiti za-
detek, vendar mu to ni uspelo 
in ga je po posredovanju na gol 
črti le še potrdil. Tudi v drugem 
delu se razrtiere na igrišču niso 

CELJE TOZD-TURISTIČNA AGENCIJA 

- Z reaktivnim letalom DC-9 vas vabimo v ISTANBUL na 
zanimive in pestre 3 ali 4-dnevne izlete: 25. septembra, 
27. septembra, 30. septembra in 2'. oktobra. 

- 4-dnevno potovanje 25. septembra v MANNHEIM. 
- 3-dnevno potovanje z avtobusom 26. septembra na 

tradicionalno bavarsko prireditev »OKTOBERFEST« v 
MUNCHEN. 

- 4. oktober - ogled Graškega velesejma. 
- 5., 12., 19., 26. oktobra vas vabimo na 8-dnevna letalska 

potovanja v GRČIJO. 
Prijave sprejemajo poslovalnice: CBJE, ŽALEC, 
VELENJE, MOZIRJE. 
PRIJAVITE SE, NE BO VAM ŽAL! 

menjale. Šmarčani so bili celo 
boljši nasprotnik, saj se je igra 
več odvijala na polovici doma-
činov, toda ni jim uspelo doseči 
še enega zadetka in prinesti iz 
Izole točko. 

ŠMARTNO: Filipovič, A. 
Podgoršek, Kompan, Hanžeko-
vič, F. Podgoršek, G. Omladič, 
A. Omladič, (Žalig), Hribernik, 
Denžič (Urankar), Prašnikar, 
Benetek. 

J. KRANJC 
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USPEŠNA 
SEZONA 

Plavalni klub Velenje je avgusta zaključil svojo prvo 
plavalno sezono zelo uspešno. 

V začetku ustanovitve kluba, in to oktobra lani, se je 
včlanilo 75 starejših in mlajših pionirk in pionirjev. Ve-
čina jih je zelo prizadevnih pri delu. Nekaj pa jih je tudi 
odstopilo. Sedaj v klubu redno trenira 34 plavalcev, ki so 
se udeležili skoraj vseh republiških tekmovanj za starejše 
pionirje in pa pionirje A in B skupine. Tako je bila Heriah 
Metka, starejša pionirka, tretja na plavalnem mitingu v 
Krškem in peta na republiškem tekmovanju v disciplini 
100 m hrbtno. 

Gaberšek Matjaž, pionir skupine A, je na republiškem 
prvenstvu v drugi skupini osvojil drugo mesto 50 m del-
fin, drugo mesto 50 m hrbtno, tretje mesto 100 m kravi, 
četrto mesto 200 m kravi. 

Gotjanc Jani je v isti skupini osvojil tretje mesto 50 m 
delfin, tretje mesto 50 m prsno. 

V tej skupini so še uspešni Žibert Katja in Žibert 
Zmago. 

Pioniiji skupine B: 
Venovič Dušan, prvi na 50 m delfin, Stropnik Jože, 

drugi 50 m prsno, Mramor Peter, tretji 50 m hrbtno. 
Pionirke skupine B: 
Razportnik Nataša, tretja 50 m delfin, Urlep Judita, 

druga 50 m prsno, Rudolf Tadeja, tretja 50 m pisno. Šta-
feta pionirk 4 x 50 m kravi, v sestavi Razportnik, Urlep, 
Rudolf in Ažber je osvojila tretje mesto. 

V plavalnem klubu se prav tako zavedajo, daje potreb-
no pritegniti nove člane. Vpis za nove člane je septembra, 
vsak dan od 18 do 19. ure na zimskem kopališču. Vpišejo 
se lahko mladi v starosti od 5 do 10 let, ki znajo plavati 
in imajo veselje do tega in da so za to zainteresirani tudi 
starši. 
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letošnjim rezultatom v Sloveniji 
29:54,8, Peter Anič je bil v tem 
teku četrti 31:46,4. V teku na 
5000 m je bil Balek drugi in 
Anič četrti. Štefan Obal je bil v 
tekih na 400 in 400 m zapreke 
obakrat četrti. 

Boris Režek je v troskoku za-
sedel drugo mesto, v daljavo pa 
je bil peti. 

Pri dekletih je edino zmago 
zabeležila Andreja Šverc v teku 
na 1500 m s časom 4:41,8. Do-
bro sta opravili svojo nalogo 
tudi sprinterki Koroščeva in 
Slugova. 

V skupnem seštevku točk je 
pri moških vrstni red naslednji: 
republiški ekipni prvak je Kladi-
var iz Celja 31.468, pred Olim-
pijo Ljubljana 31.335, sledijo: 
Novo mesto 2465, Maribor 
23.532 in-Velenje 23.347 točk. 

Ženske: Olimpija (Ljubljana) 
16.805, Kladivar 15.828, Mari-
bor 14.668, Branik (Maribor) 
12.356, Novo mesto 11.943 in 
Velenje 10.170 točk. 

Šoštanjčani 

v Izoli 

Rokometaši Šoštanja so v 
nadaljevanju prvenstva slo-
venske lige gostovali v Izoli 
in izgubili srečanje z do-
mačini z rezultatom 25:23 
(14:8). 

Domači rokometaši so 
bili boljši nasprotnik v 
prvem delu igre, ko so do-
segli prednost šestih golov. 
Po domoru so gostje zaigrali 
precej boljše, vendar niso 
uspeli nadoknaditi zamu-
jeno. 

Gole so dosegli: Kompan 
6, Jančič 5, Skornšek 4, 
Metličar 3 in Bubik 1. 

Za Šoštanj čane je prvič 
nastopil Jančič, bivši igralec 
Velenja, ki se je dobro zna-
šel v moštvu in novem tek-
movalnem okolju. 

S T E ŽE S L I Š A L I ZA RADIO VELENJE? 

Vaše sprejemnike naravnajte vsak četrtek ob 15,30 na 
UKV frekvenco 88,9 megahercev. Prihodnji teden pa bomo 
spored Radia Velenje prenašali tudi ob nedeljah. 

In še nečesa ne pozabite! 
Vaše domače, sorodnike, prijatelje in znance razvedrite s 

čestitko po vaših željah. Radio Velenje ima oddajo „Naši 
J in pozdravljajo". Čestitke za to oddajo 
linravi NoSaao » T!* i i 

.ilušalci čestitajo ... p^vumijaju . ^csumc m io ouaajo 
ahko naročite na upravi Našega časa, v Velenju, Titov trg 2. 

Vsaka predvajana čestitka, ki je sprem^ana z glasbo po vaši 
izbiri, stane 70 dinaijev. 

Zmagi rokometašic 

Z A H V A L A 

Ob prerani in boleči izgubi dragega moža, ata in starega 
očeta 

FRANCA OREŠNIKA 
se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in prijateljem za darovano cvetje, izraze sožalja 
in številno spremstvo na njegovi zadnji poti. Enako se 
zahvaljujemo gasilskemu društvu Pesje, organizaciji ZB, 
RK in društvu upokojencev iz Pesja. Posebna zahvala tudi 
govornikoma za poslovilne besede, pevskemu zboru b 

godbi za zadnji pozdrav. 
• > - . 

Žalujoči: žena Elizabeta, sin In hčerke z družinami 

OBČINSKA 
KULTURNA SKUPNOST 

VELENJE 

i š č e osebo 

ZA STROKOVNO DELO 
PRI SKUPNOSTI. 

Delo je za določen čas. 

V tekmovanju žensk v slovenski 
rokometni ligi sta ekipi Šmartnega 
in Velenja v drugem kolu zmagali. 

Rokometašice Velenja so gosto-
vale v Polju pri Ljubljani in v sre-
čanju z domačo ekipo Borec zabe-
ležile lepo zmago z rezultatom 
18:13(9:8). 

To je bila tekma dveh povsem 
pomlajenih ekip, v kateri so bile Ve-
lenjčanke boljše in so brez posebnih 
težav osvojile obe točki. 

Gole so dosegle: Podpečan 9, 
Jan, Bolha 3, Peterlin, Podbregar in 
Tkavc po enega. 

Rokometašice iz Šmartnega ob 
Paki so zmagale že drugič. Pred do-
mačimi gledalci so visoko premagale 
igralke Iskre iz Kranja z rezultatom 
24:7 (14:3). 

Največ zaslug za visoko zmago 
ima S. Kolenčeva, ki je dosegla 9 
golov. Ostale zadetke so dosegle Je-
raj in Šmerc 5, Podgoršek in Gril po 
dva in Z. Kolenc enega. 

Z A H V A L A 
Ob prerani in nenadomestljivi izgubi dobre žene, mame, 

stare mame, sestre in tete 

VERONIKE 
MOVH 

se prisrčno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem za številno spremstvo na njeni 
zadnji poti. Hvala vsem darovalcem vencev in cvetja ter za izrečena ustna in pismena so-
žalja. Topla zahvala sosedom in vsem za nesebično pomoč v najtežjih trenutkih. Posebna 

hvala č. duhovniku za obred in ganljive poslovilne besede. 

Žalujoči: mož Franc, sinova Franc In Jože z družinama ter sin Tone z ženo 

IAŠ C AS je ustanovila občinska konferenca SZDL Velenje - Izdaja Center za informiranje, 
lopagando in založništvo - Uredništvo in uprava Velenje, Titov trg 2, p. p. 89, telefon (063) 
50-087 - Redakcija Ljuban Naraks, Stane Vovk, in Rudi Ževart - Tehnični urednik Franci 
lazovec — Časnik je kot štirinajstdnevnik „Šaleški rudar" izhajal od 1. maja 1965 do 1. januarja 1973 

— Zdaj izide vsak petek — Cena je 2 dinarja — Letna naročnina je 80 dinaijev — Za inozemstvo 150 
dinaijev - Tekoči račun št. 52800-601-21420 pri SDK podr. Velenje - Rokopisov in fotografij ne 
vračamo — Tisk Ljudska pravica, Ljubljana — Po mnenju sekretariata za informacije IS skupščine SRS 
(št. 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8.2.1974) se za NAŠ ČAS ne plačuje temeljni davek od prometa proizvodov. 



RED PRI GRADNJAH V OBČIM VELENJE 

Graditi in bol 
ZADNJA NOVICA 

# Prestavljeno 
srečanje 
aktivistov OF 

Da bi se kar največ aktivistov 
Osvobodilne fronte iz občin Ve-
lenje in Slovenj Gradec zbralo na 
II. srečanju je Odbor aktivistov 
Osvobodilne fronte šaleško-
mislinjskega okrožja skupaj z od-
borom za organizacijo srečanja 
sklenil, da bo srečanje prestavil 
za teden dni 

II. srečanje aktivistov šaleško-
mislinjskega okrožja Osvobodil-
ne fronte bo zdaj nepreklicno 
prihodnjo nedeljo, 28. septemb-
ra, s pričetkom ob 10. un na le-
tališču Koroškega aerokluba v 
Turiški vasi pri Slovenj Gradcu. 

Aktivisti Osvobodilne fronte 
šaleško-mislinjskega okrožja -
dobimo se prihodnjo nedeljo, 
28. septembra, v Turiški vasi pri 
Slovenj Gradcu! 

Zapeljal 
na kup 
gramoza 

Voznik kolesa s pomož-
nim motorjem SLAVKO 
MEH se je peljal 25. 8. iz 
Velenja proti Slovenj Grad-
cu. V Paki je iz neznanega 
razloga zapeljal na kup gra-
moza in zaradi tega padel po 
cestišču. Dobil je težje te-
lesne poškodbe. 

• V strugo Poke 
Voznica avtomobila 

ERNA HOVNIK je peljala 5. 
9. iz smeri Slovenj Gradca 
proti Velenju. V Pako jo je, 
zaradi prehitre vožnje, in 
mokre ceste v levem ovinku 
zaneslo po cesti in naprej v 
strugo Pake. Voznica se je 
lažje telesno poškodovala, 
sopotnica MARIJA PAVŠE 
pa je dobila hujše telesne po-
škodbe. 

• Zadela ob skalo 
Voznica osebnega avto-

mobila MARIJA CEVZAR 
se je peljala 6. 9. iz Kono-
vega proti Hrastovcu. V levi 
ovinek je pripeljala veijetno 
prehitro, od tam pa je zape-
ljala po bankini v obcestni 
jarek, kjer je vozilo zadelo 
ob skalo, nato pa nadalje-
valo vožnjo po hribu še pri-
bližno 16 metrov. Vozilo se 
je nato prevrnilo na bok in 
obstalo na strehi. Med pre-
vračanjem vozila so dobile 
voznica, Ela in Olga Cevzar 
lažje telesne poškodbe. Ško-
de pa je za okoli 25.000 di-
narjev. 

• Nenadoma 
pred avtomobil 

Na Levstikovi cesti v Šo-
štanju je ROMAN TEŽAK 
nenadoma z desne strani sto-
pil pred osebni avtomobil, ki 
ga je vozil Rafael Rednak. 
Čeprav je avtomobilist moč-
no zaviral, nesreče ni mogel 
preprečiti. Pešec je bil težje 

odovan. 

• Pripeljal prehitro 
V Paki pri Velenju je Ja-

nez Križman z osebnim av-
tomobilom pripeljal prehitro 
v ovinek, povrhu tega pa je 
bilo cestišče mokro in je vo-
zilo zaneslo s ceste. Voznik 
in sopotnik Andrej Vidovič 
sta bila hudo poškodovana. 

Stabilizacijska prizadevanja teijajo tudi ukrepe na področju sta-
novanjske in ostale izgradnje. V velenjski občini se tega dobro 
zavedajo, saj so v dvajsetih povojnih letih zgradili mnoge industrij-
ske in druge objekte. Zato so v občini pred nedavnim sprejeli pred-
log ukrepov, ki naj pripomorejo k boljši organiziranosti, dosled-
nosti in strokovnosti pri vseh gradnjah. Vsi ti ukrepi pa morajo 

, prispevati, da bodo v občini ceneje in boljše gradili. 

Pomemben ukrep je brez 
dvoma ta, da noben investitor 
ne bo v bodoče smel graditi, 
predno ne bo dobil lokacijskega 
dovoljenja in poravnal vseh ob-
veznosti. Zato bodo v občini 
imenovali posebno revizijsko 
komisijo, ki bo pregledovala 
projekte ter ocenila, v kolikšni 
meri gradbena dokumentacija 
ustreza širšim zahtevam. Občin-
ske inšpekcijske službe pa bodo 
organizirali tako, da bodo spro-
ti nadzorovale delo investitorjev 
in izvajalcev ter preverjale, če 
gradnje potekajo tako, kot za-
hteva lokacijsko in gradbeno 
dovoljenje. 

V občini bodo sprejeli tudi 
pravilnik o izdelavi in spreje-
manju urbanistične dokumen-

tacije. Ta pravilnik bo urejeval 
odnose med komisijo za urbani-
zem, oddelkom za gospo-
darstvo, občinsko skupščino in 
izvršnim svetom. Občinskemu 
izvršnemu svetu pa so v zvezi z 
ukrepi na področju stanovanj-
ske in druge gradnje poverili še 
druge naloge. Pripraviti mora 
predlog sprememb in dopolni-
tev samoupravnega sporazuma 
o ustanovitvi samoupravne inte-
resne komunalne skupnosti, 
tako da bo področje urejanja in 
oddajanja stavbnih zemljišč 
vključeno v dejavnost te skup-
nosti. Predložiti mora tudi na-
črt priprave zemljišč v co-
ningih, ki naj upošteva celot-
nost stanovanjske izgradnje in 
pravočasno komunalno pri-
pravo. Izvršni svet pa bo moral 

1 
• NAŠA ZNANKA 

Delo z ljudmi je prav gotovo 
najtežje. Drugače pa mislijo 
ljudje, ki jim je takšno delo uži-
tek. Branka Mravljak prav go-
tovo ne bi mogla živeti, če ne bi 
imela opravka tudi z ljudmi. 

Med vojno je delovala pri ob-
veščevalni službi. Po vojni je so-
delovala na raznih kulturnih 

šoli Gustava Šiliha v Velenju. 
Branka rada igra, pleše . . . 

sedaj pa jo najbolj veseli delo v 
turističnem društvu. „Živela 
sem z razvojem našega kraja, vi-
dela sem hitro rast, sploh sem 
vse to doživljala in resnično mi 
ni vseeno, kako se bo naše me-
sto razvijajo". 

Bila je prvi vodja recepcije v 

Branka Mravljak 
prireditvah. Bila je amaterska 
igralka. Zela rada se spominja 
tistih časov. Na odru se je po-
polnoma vživela v vlogo, ki jo je 
igrala. Najbolj ji je ostala v spo-
minu Veronika Deseniška. 
Pravi, da ji je usoda Veronike 

Branka Mravljak 

zelo všeč. Ko je bila na odru, je 
na vse pozabila, živela je, popol-
noma seje predala vlogi, ki jo je 
igrala. Zelo rada je tudi plesala 
in je bila dolgo plesalka v folk-
lorni skupini. Svoje veselje do 
amaterskega igranja pa je pre-
našala tudi na mladino. Vodila 

je dramski krožek na osnovni 

hotelu Paka v Velenju. Tu je za-
čela tudi delati za turistično 
društvo. Obiskovalcem pa je po-
sredovala vse informacije o Ve-
lenju in okolici. Delo z ljudmi ji 
je še vedno pravi užitek. Takoj 
ko so v Velenju ustanovili tu-
ristično društvo, se je včlanila 
vanj. Sedaj je predsednica nad-
zornega odbora. Letos je prejela 
za delo na turističnem pod-
ročju srebrni znak. 

Sicer pa naredi Branka vse 
prostovoljno. Nič ji ni odveč. 
Delo ji je užitek, sploh pa če 
gre za delo na področju tu-
rizma. 

Na to delo jo vežejo zelo lepi 
spomini. Najraje se spominja, 
kako je vodila skupino plesalcev 
iz Velenja na tekmovanje v 
Esslingen. To je bil dvoboj mest 
v športnih plesih. Tam so do-
segli lepe uspehe, ki pa jih Bran-
ka skoro ni videla. Njej je po-
menilo največ to, da so v tem 
mestu ljudje, ki so že obiskali 
Velenje, govorili le najlepše. 
„Kako lepo so opisali Velenje. 
Ne veste koliko mi j3 pomenilo, 
da so tako govorili ljudje, ki ži-
vijo daleč od nas," je dejala 
Branka Mravljak. 

Pripomnila je, da ima tu-
rizem v naši okolici veliko mož-

BODICE ZA NA ZADNJO STRAN 

• Praznično Mozirje 
Ko smo prišli v soboto dopoldne v Mozirje, smo bili 

zelo presenečeni Kljub temu, da so praznovali občinski 
praznik, so se le redki občani spomnili in izobesili za-
stave. 

Letos so občani mozireke občine svoj praznik lepo 
proslavili. Najeli so tudi godbo. Najprej so želeli, da bi na 
njihovem občinskem prazniku igrala pihalna godba Zaija 
Šoštanj, ker pa je ta zahtevala za nastop kar 10.000 di-
narjev, so najeli rde pihalno godbo iz Trbovelj. Ta je 
dosegla na janskoletnem svetovnem tekmovanju med 
amaterskimi pihalnimi oikestri prvo mesto. Za svoje igra-
nje na osrednji prireditvi na Ljubnem pa se je zadovoljila 
s 4.000 dinarji. Eni veljajo, drugi pa znajo računati. 

• Pred novo trgovino »Sodobna oprema« 
„Hej Francelj, ali vidiš tistega: kot, da bi hodil po 

jajcih?!" Saj tudi hodi, samo ne po jajcih, ampak po 
nezadelanih luknjah modernega parkirnega prostora! Ver-
jetno čakajo, da bo trava kar iz praznih lukenj zrastla! 

- Č A N -

pripraviti še razčlembo cen 
obrtnih storitev na področju 
stanovanjske in komunalne iz-
gradnje do konca septembra ter 
po sklepu skupnosti socialnega 
varstva pripraviti osnutek samo-
upravnega sporazuma z določit-
vijo sredstev za izgradnjo vrtcev 
in to v skladu z razpoložljivim 
denarjem za stanovanjsko iz-
gradnjo. 

V občini Velenje bodo po-
svetili tudi precejšnjo pozornost 
projektom in tehnični doku-
mentaciji in na podlagi tega 
omogočili, da bodo investitorji 
lahko ponovili dobre objekte, 
ki so že zgrajeni. Pomemben je 
še ukrep glede nadzora nad po-
sameznimi gradnjami. Nadzor 
bodo poverili strokovnjakom, 
ki bodo osebne dohodke pre-
jemali le za to delo. 

Predloge ukrepov na pod-
ročju stanovanjske in ostale iz-
gradnje bodo v najkrajšem času 
dokončno izdelali. Njihov na-
men pa je, kot smo že uvodoma 
zapisali, da bi naredili red pri 
gradnjah in prištedili denar. 

nosti. Navdušuje se za kmečki 
turizem. Najbolj žal pa ji je, da 
nimamo izkoriščene vode v To-
polšici. Pravi, da se zdravilnost 
te vode lahko primeija z marsi-
katero drugo. 

Branka Mravljak je še vedno 
zelo aktivna. Zaposlena je v Ve-
lenju kot vodja filiale pri med-
narodnem podjetju Eurotrans. 
Tudi tu ima mnogo opravka z 
ljudmi. 

Se vedno je družbeno politično 
aktivna. Je sekretarka konference 
socialistične zveze delovnega ljud-
stva v krajevni skupnosti Šmartno. 
Zelo je zaposlena! Vendar besede 
delo skoraj ne omenja. 

Največ v življenju pa ji pomenijo 
njeni trije vnučki. Med pogovorom 
jih je večkrat omenila. Opazila sem, 
da je sreča, ko se spomni nanje. Ob 
koncu je dejala: ..Najsrečnejša sem, 
ko me obiščejo Samo, Tomo in 
Saška." 

H 
potepanje 
„Kalorije gor ali dol", sva si rekli in se odpravili po 

slaščičarnah v Velenju in Šoštanju. Misliva, da nisva edini, 
ki si v poletni vročini radi privoščiva sladoled, da o kre-
movih rezinah (kremšnitah, da ne bo sporazuma) in tor-
tah sploh ne govoriva. Da ne bi bil rezultat najinega po-
tepanja preveč opazen (najini sodelavci so zelo kritični), 
sva izbrali le te tri slaščice in se odpravili na pot. Pri-
merjali sva ceno in kvaliteto. 

Za uspešen start sva zavili v Kavarno slaščičarno 
center. (Poti res ni bilo težko najti, ker jo že preveč 
dobro poznava). Tuje prostor zelo lepo urejen in ko vidiš 
slaščice, se jim sploh ne moreš odreči (še sploh, če si 
nama podoben). Poudariti morava, da je vse zelo okusno, 
tako da na nekoliko visoke cene človek kar pozabi. Že 
res, daje treba za kremovo rezino (kar obilna je) odšteti 
5 din, za torto od 4 do 6 din in za kepo sladoleda 2 din, 
pa odhajaš iz slaščičarne zadovoljen. 

Pot naju je zanesla tudi mimo kioska (beri slaščičarne) 
„Turist". Na kremovih rezinah je bilo za ceno 2.50 poleg 
sladkorja v prahu še nekaj drugega prahu (nekoliko bdj 
temnega). Tudi torta za 3 din je bila precej osušena, a sva 
jo s skupnimi močmi pospravili. Sladoleda raje nisva 
naročili, ker nama je ob pogledu na muhe, ki so se 
sprehajale povsod (seveda, živali morajo biti svobodne), 
minilo veselje do njega. Izvedeli sva, daje treba za kepico 
sladoleda odšteti 1.50 din. 

V Velenju imamo še eno ..slaščičarno" pri Davidu 
Žiberoviču. Prostora je bilo sicer premalo (skoraj sva 
stisnili ob steno mladeniča, ki je ob kavi prebiral 
časopis), a so bili slaščice še kar okusne. Za vsak kos pa je 
treba plačati 3 din, sladoled pa je prav tako po 1.50 din. 
Ker nama je zmanjkalo slaščičarn v Velenju, sva se 
odpravili še v Šoštanj, ampak ni iz pretirane požrešnosti, 
temveč bolj iz radovednosti. 

Vsakdo, ki se spozna na sladke stvari, se prav gotovo 
odpravi v slaščičarno k Movhu. Le s težavo sva pojedli 
naročeno, čeprav je bilo zelo okusno. Kar žal nama je 
postalo, da nisva odšli najprej sem. 

Tudi cene so tu zelo nizke, saj stane kremova rezina le 
2 din, torta 2.50 din in kepa sladoleda (naravnost 
čudovitega) 1 din. Odveč bi bilo kakršnokoli opisovanje 
te slaščičarne, ker jo vsi sladokusci prav dobro poznajo. 
Morava pa pohvaliti hitro in prijazno postrežbo. Šoštanj 
premore še eno slaščičarno, v neposredni bližini Mov-
hove. Najbrž je prav ta bližina kriva, da so cene enake. 
Kljub dobri volji, pa nisva mogli spraviti vase niti grižljaja 
več (želodec je pač želodec), zato sva končali najino 
sladko potepanje. 

O posledicah raje ne bi govorili, ugotovili pa sva, da v 
Velenju in Šoštanju sladokusci lahko pridejo na svoj 
račun. 

„Sladko" sta se trudili Mira in Melita 

GOSTINSKO PODJETJE 

»PAKA« Velenje 
OBVEŠČA IN PRIPOROČA 
da obiščete NOČNI BAR hotela PARA in si ogledate n« 
barski spored, v katerem nastopajo: 
— DUO BALATONIS (Madžarska) 

— metalci nožev In žongliranje v duetu 
— MILICA KOVAČEVIČ 

—'' strip-tease 
— DUO VVALCZAK (Poljska) 

— plesni show 
— Igra ansambel »DOMINANTA« iz Poljske. 
— Kegljišče hotela »PAKA« posluje vsak dan od 

do 2.30 ure, ob ponedeljkih in nedeljah od 10. i 
1.30 ure. 

- V RESTAVRACIJI »JEZERO« - GLASBA VSAK 
IGRA KVARTET THE LECHITAS IZ POLJSKE, OB TOK 
ZAPRTO. 

OBIŠČITE RAZSTAVNI PROSTOR 
SLOVENIJA AVTO — TOZD Avtomotor 

na VIII. SEJMU OBRTI V CELJU 
Avtoplašči, tranzistorji, sportswear motorska oblačila, kolesa, mopedi 

- avtomobili... 
IZKORISTITE ENKRATNO PRILOŽNOST - NUDIMO VAM 

TUDI DO 19% POPUST! 
VABI IN SE PRIPOROČA 

Sloveni ja a v t o 

TOZD li JL 
CELJE 


